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Obsah:Vážení spoluobčané,
blíží se krásné období kaž-

dého roku, čas prázdnin a za-
sloužené dovolené. Dovolte,
abych popřál všem spoluobča-
nům krásné počasí, hodně slu-
níčka, načerpání fyzických i
duševních sil do další práce.

Dětem mnoho nových pro-
žitků v průběhu letních prázd-
nin, které si určitě všichni za-
slouží.

Všem žákům, kteří opouští
naši ZŠ a chystají se na vstup
do života přeji úspěšné vykro-
čení tou správnou nohou.

Závěrem chci pozvat spolu-
občany na tradiční kvasickou
pou�, která se uskuteční v ne-
děli 15. srpna 2004. I v letoš-
ním roce počítáme s rozšíře-
ným programem uměleckých
řemesel. Naší snahou je zajiš-
tění kvalitního občerstvení po
celou dobu konání pouti.

Ještě jednou přijměte po-
zvání a rádi přivítáme i všech-
ny rodáky i návštěvníky Kva-
sické pouti.      Zdeněk Kohout

starosta Obce Kvasice

Pan starosta Zdeněk Kohout nám k současnému stavu parku řekl:
„Park by se měl začít obnovovat na podkladě provedeného projektu zpracovaného v roce 1992, tzn. do jeho

původního anglického stylu.
V tomto okamžiku probíhá v parku inventarizace stromů a keřů, na tuto práci je objednaná architektka paní

ing. Jitka Jiříčková, která svou práci už předvedla v okresním měřítku a to ve Zborovicích a Dřínově. Pomohla

Obnova Zámeckého parku
(historie)

Jak jsme Vás již informovali, do majetku Obce Kvasice byl převeden
zámecký park.

Jižně od Kroměříže se u městečka Kvasic v nivě řeky Moravy rozkládá
park, který si svým vzhledem nezadá s krásou známé Podzámecké zahra-
dy. Ve stylu anglické zahrady zbudovala při svém sídle majitelka kvasic-

kého panství Karolína hraběnka Lambergová roz. Sternbergová park, oplývající množstvím domácích i exo-
tických dřevin. V padesátých letech 19. století byl kvasický zámek renovován, bylo zbořeno předhradí, zasy-
pán příkop a na jejich místě zřízen park a vysázená habrová alej. Hranici parku netvořila řeka Morava, ale
mlýnský náhon, který tekl mezi zámkem a řekou Moravou. Teprve v prvním desetiletí minulého století po
zasypání náhonu byla připojena tato ostrovní část, sloužící dříve jako užitková zahrada. Současně byla připo-
jena část mezi potoky Panenská a Kotojedka, park se tak rozšířil na plochu cca 25 ha. Areál zámku je na
zvýšeném místě, zbytku říční terasy, vyčnívajícím 4 až 5 m nad úroveň nivy (190 m n. m.). Na východní straně
sahá park až k řece Moravě, severní hranici tvoří potok Kotojedka, na jihozápadní straně se těsně přimyká
k obci Kvasice.

Tvůrci parku, nepochybně zámečtí zahradníci, velmi dovedným způsobem využili krajinných prvků a mis-
trovsky přizpůsobili park okolní lužní krajině. Východní okraj parku u Moravy působí dnes dojmem vzrostlé-
ho lužního lesa. Část zeleně parku, všechny staré stromy, jsou zbytky z dřívějších lužních porostů. Staré duby,
které kdysi lemovaly zaniklou mlýnskou strouhu, se staly významnou dominantou zámecké zeleně. Nejvíce
exot bylo vysazeno v nejstarší části parku např. Junglans nigra, Liriodendron tulipifera, Corylus colurna aj.
Z té doby pocházejí i mohutné babyky, vysázené hlavně při západní straně parku.

také těmto obcím vyřídit dotace u příslušných institucí. Inventarizace
bude probíhat několik dnů, nemůžete přijít do parku, spočítat stromy a
keře a myslet si, že tím je věc hotová. Porost se musí identifikovat, musí-
me přesně vědět, jak se který strom a keř jmenuje. S touto identifikací
jsme museli počkat až na jaro, kdy došlo k ozelenění porostů.

První kontaktní schůzka s paní architektkou proběhla 5. května 2004,
kdy jsme si společně prošli park, sdělili jsme jí naši představu o obnově
parku, dále, že naše finanční prostředky jsou velmi omezené, ale také,
že se budeme snažit sehnat potřebné množství peněz na to, aby se v parku
udělal rázný a pokud možno největší zásah. V první řadě obnova chod-
níků, oprava a výroba nových laveček a osvětlení. Je nutné podotknout,
že náš park „chytil“ paní architektku za srdce, zejména se jí velmi do-
tkla nenahraditelná ztráta vzácných a dominantních stromů, které padly
v průběhu a po povodni v roce 1997. Podle mého hrubého odhadu bylo
v parku 970 stromů a keřů a od povodní do dnešních dnů jich bylo ská-
ceno zhruba sto.

V nejbližší době budou v parku vysazeny dva vzácné stromy – dvě
sazenice Liliovníku tulipánokvětého, které budou zakoupeny v Olomouci.
Jednu sazenici by měla finančně zaštítit rodačka z Kvasic, paní Eva
Honigschmid, která tuto pomoc nabídla ve svém dopise panu Ing. Pavlu
Brázdilovi. Reagovala tak na jeho článek, který publikoval v Kvasických
novinách s názvem Památné stromy II. Hlavní myšlenkou Obce Kvasice
je: nekácet stromy, dokud nebudou vysazeny nové. Nebudou se kácet
ani stromy, které jsou v současné době téměř „mrtvé“. Jejich likvidace
by byla povolena jen tehdy, pokud by ohrožovaly bezpečnost občanů.
Na podzim by se měly odstranit některé stromy, které vznikly z náletů

pokračování na str. 2
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dokončení ze str. 1

Rada obce se usnesla na svých pravidelných jednáních mimo jiné na
těchto bodech:

195/ Rada obce souhlasí s provedením přestavby hospodářského objektu u ro-
dinného domu čp. 218, ul. Bělovská v Kvasicích na pozemku parc. č. 320/1 v k.
ú. Kvasice, na prodejnu vína přes ulici pro pana Romana Šišku, Bělovská čp.
218, Kvasice za podmínky, že vytvoří min. dvě parkovací místa pro osobní vo-
zidla na pozemku parc. č. 320/1 v k. ú. Kvasice a že zvýšeným užíváním ne-
zpevněné místní komunikace při zásobování bude na své náklady tuto udržovat
ve stejném technickém stavu. Zásobování bude prováděno automobilovou do-
pravou s tonáží max. do 3,5 t.

196/ Rada obce schvaluje výsledky inventur hotovostí a cenin za IV. čtvrtletí
2003 v zařízeních Obce Kvasice a OÚ Kvasice.

199/ Rada obce doporučuje ZO pověřit výbory finanční a kontrolní provedením
kontroly finančního hospodaření v ZŠ Kvasice.

203/ Rada obce doporučuje ZO schválit smlouvu o bezúplatném převodu ma-
jetku speciálního požárního automobilu CAS – 32, T 148 (KM 44-71)
z Hasičského záchranného sboru Zlínského kraje na Obec Kvasice.

207/ Rada obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu na projednávání přestupků
mezi Obcí Kvasice a Obcí Střížovice za úhradu 500,- Kč za každé řešení pře-
stupků.

209/ Rada obce souhlasí s rozšířením tréninkového hřiště FC Kvasice
v dohodnutých rozměrech za podmínek, že bude upraven chodník k potoku
Kotojedka přes místní část Štěpnice.

211/ Rada obce souhlasí s podepsáním smlouvy mezi Obcí Kvasice a NWT
Computer s.r.o. na vytvoření „www prezentace“ na internetových stránkách.

212/ Rada obce souhlasí s výsledkem výběrového řízení na provedení rekon-
strukce ZŠ Kvasice a schvaluje pořadí uchazečů o dodávku na provedení uve-
dených prací.
1. VW WACHAL a.s., Tylova čp. 220/17, Kroměříž
2. MORAVASTAV Kroměříž, spol. s r.o., Hulínská 1, Kroměříž
3. Stav consult, s.r.o., Bílanská čp. 1861, Kroměříž

213/ Rada obce souhlasí s umístěním poštovní schránky na ulici Mírová před
domem pana Kunovského pro služební účely Pošty Kroměříž.

214/ Rada obce doporučuje ZO schválit bezúplatný převod pozemků na nám.
A. Dohnala v Kvasicích a v ulici Husova ve vlastnictví Zlínského kraje na Obec
Kvasice.

215/ Rada obce doporučuje ZO schválit bezplatný převod pozemků ve Vila
parku a před Vila parkem z vlastnictví Zlínského kraje na Obec Kvasice.

od svých rodičovských stromů a do scenérie parku nepatří.
Sečení bude dvakrát do roka zajiš�ovat bezplatně Zemědělské družstvo

Kvasicko, případné třetí sečení bude hradit obec. Méně dostupné místa bu-
dou sekat pracovníci obce.

Velkou obavu má obec z vandalů. Máme obavy z toho, že vysadíme do
parku vzácné stromy, a ty pak neukáznění občané poničí. Bohužel zatím
nevíme, jak se tomuto jevu bránit a ubránit.

Obec se na druhé straně žádné aktivitě od občanů, která by pomohla

Obnova Zámeckého parku

Nejdále je jednání ohledně re-
konstrukce základní školy. Je už
provedeno výběrové řízení, vyhrá-
la ho firma Wachal z Kroměříže. Je
podána žádost na stavební povo-
lení, odeslána žádost na Minister-
stvo financí – odbor dotací a škol-
ství a také byla dána žádost na Par-
lament ČR. Dnes vypadá situace
asi tak, že obec získá dotaci na tuto
záležitost příští rok přímo do své-
ho rozpočtu, bude se asi jednat o
100 % krytí.

Co se týče autobusové zastávky,
věc se poněkud zkomplikovala tím,
že ve vlastnictví obce není cesta
přes náměstí A. Dohnala a v Hu-
sově ulici. Obec předpokládala, že
projektant dovede tuto záležitost až
ke stavebnímu povolení, že jedná-
ní s ředitelstvím silnic Zlínského
kraje povedou k tomu, že výše uve-
dené cesty budou převedeny do
majetku obce. Krajský úřad - sprá-
va a údržba silnic - nedá svolení
k převodu do té doby, dokud nebu-

Co je nového v jednáních o nové autobusové zastávce
a v rekonstrukci budovy Obecního úřadu a základní školy v naší obci?

Neutěšený stav tělocvičny v ZŠ.

s obnovou par-
ku, nebrání. Ně-
kteří obyvatelé
Kvasic přišli s
myšlenkou, že
by si zasadili v
parku strom
nebo keř, o kte-
rý by se starali.
Rodáci, kteří ne-
žijí ve Kvasi-
cích, by mohli
zase pomoci fi-
nančně. V kaž-
dém případě je
v plánu obce
nejdříve začít
s rekonstrukcí
parku s pomocí
peněz získaných
z dotací. Lidé
tím, že uvidí, jak
se park začíná
měnit k lepšímu,
budou mít větší
motivaci mu
také pomoci.“

Redakce

dou svedeny všechny deš�ové vody
do kanalizace. Musela se přerušit
práce na projektu, na kterém se už
jen dělaly malé úpravy a musely se
zaměřit všechny vpustě a odpady
a vše výškově zaměřit. Pokud se
s pracemi začne, pak nejdříve příš-
tí rok. Obec se domnívala, že věc
proběhne lehce, ale naopak je ny-
nější situace dost nepříjemná.

1. června 2004 proběhne výbě-
rové řízení na rekonstrukci budo-
vy Obecního úřadu. Připomeňme
jen to, že se má opravovat střecha,
sociální zařízení a nově vybudovat
bezbariérový přístup.        Redakce

Část katastrální mapy - zámecký park.
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Určitě si mnozí z vás
všimli při procházce par-
kem nebo cestou do Tlu-
mačova, že byla skončena
oprava pravého břehu Pa-
nenského potoka. Opravu
provedla firma Cobbler –
Roman Schmidt, Luhy
633, 756 51 Zašová a prá-
ci jim zadala Zemědělsko-
vodohospodářská správa
Kroměříž.

Chceme upozornit ob-
čany na to, že opravený
břeh je oset trávou, která
ještě pořádně nevzešla.
Proto omezte prosím po-
hyb na břehu jak pěšky,
tak i na kole a už vůbec do
parku nepatří motocykl.

Redakce

Panenský potok

Takto probíhaly práce na potoku.

��Do dnešních dnů nebyla vyplacena dotace z Ministerstva životního
prostřední na čističku odpadních vod.
��Územní plán Obce Kvasice se zatím měnit nebude. Snad se změní až
z podnětu Zlínského kraje. Ameriky jsou v současném územním plánu
vedeny jako přístaviště pro případný kanál Labe - Odra – Dunaj. Na tomto
pozemku by měl být přístav nebo těžba štěrku. U Hulína má být hlavní
dopravní uzel – sjezdy z dálnice, napojení na letiště v Přerově a vodní
kanál. Pokud by nám dal příkaz Zlínský kraj ke změně územního plánu,
musel by ho i financovat. Obec by v první řadě chtěla odstranit nesmysl-
né stavební uzávěrky a přestěhovat areál zemědělského družstva mimo
obec. Lepší pozemky pro výstavbu rodinných domů obec snad ani nena-
jde.
��V letošním roce by se měl opravit chodník v Dolní ulici (zámková
dlažba), a na Čtvrtkách.
��Pou� bude v naší obci 15. srpna 2004. Obci se velice osvědčily ukáz-
ky starých řemesel, takže se můžeme těšit na nové ukázky dovednosti
starých řemeslníků.
��Občané také poukazují na to, že by měly být častěji otevřeny kontej-
nery na odpad, ne jen dvakrát nebo třikrát do roka. Pokud by bylo této
žádosti vyhověno, musejí obyvatelé Kvasic počítat ale s tím, že se sou-
časný poplatek 320 Kč na osobu za komunální odpad zvýší.
��Vodovody a kanalizace Kroměříž nyní zpracovávají projekt na vybu-
dování kanalizace ve Starém dvoře a v ulici Parková.
��Obec Kvasice také pozorně sleduje úsilí, které vynakládá pan Majda
na vybudování víceúčelového sportovního zařízení zejména pro mladé
občany Kvasic. Tak jemu i celému hokejbalovému mužstvu, které nyní
začalo trénovat děti, jež projevily o tento sport zájem, přislíbila pomoc
při zbudování hřiště na tento sport.

Krátké zprávy z Obce Kvasice�����

�����

Otázky pro zastupitele
Dva zastupitelé naší obce odpovídali na otázky, které jsme pro ně

přichystali. Byli to paní Milena Hájková…

V obci jste nejaktivnějším poslancem, a to především z hlediska pořádání akcí, které
zašti�uje obec, Sokol atd. Necítíte se ve své práci v obecním zastupitelstvu tak trochu
osamocena?

Takové otázky nemám moc ráda. Je těžké odpovědět tak, aby to nevypadalo jako samo-
chvála. Pravda je taková, že když chci, aby se v obci něco dělo a mám o tom nějakou
představu, nedokážu kolem sebe rozdávat úkoly a jen přihlížet, jak to jiní dokončí. Pak
se může zdát, že jsem nejaktivnějším poslancem. Vždy mám ale kolem sebe lidi, které
pokud požádám, pomohou mi. Je mi líto, že se mi moc nedaří přilákat naše spoluobča-
ny na organizované akce, bohužel ani některé zastupitele. Ve Kvasicích je pořád spous-
ta lidí, kteří vykřikují, že se v obci nic neděje, ale doposud se žádné připravované akce
nezúčastnili. Jsem ale optimistka, že se to časem snad zlepší.

Zajímal by nás Váš pohled na převod zámeckého parku do vlastnictví obce. Bude
obec schopna nejen finančně se řádně o tento majetek starat?

Jsem ráda, že je zámecký park převeden do vlastnictví obce. Zastavilo se tak konečně
bezhlavé kácení vzácných stromů, které možná stačilo jen léčit. Jisté je, že obnova
parku bude stát spoustu peněz, ale věřím, že se podaří určité finanční prostředky získat
z fondů určených na takové projekty. O park musíme pečovat za odborného dohledu a
podle již dříve vypracované studie, aby jednou vypadal tak, jako před mnoha lety, v době
svého založení. To bude práce na hodně dlouhé období.

…a pan František Špíšek

Při hlasování, které rozhodovalo o tom, zda obec bude žádat krajský úřad o převod
parku do majetku obce, jste byl jediný poslanec, který hlasoval záporně. Proč?

Nevěřím, že obec získá dotace na údržbu parku. Byl jsem pro pomoc parku formou
pronajmutí, aby stát musel dotovat jeho údržbu. Ta by byla zajištěna tedy ze státních
peněz a ne z obecního rozpočtu.

Jste členem bytové komise. Máte tedy velmi blízko k problematice bydlení v naší obci.
Můžete nás seznámit s bytovou politikou obce Kvasice?

Dle mého názoru má Obec Kvasice dostatečné množství bytů. Jen by bylo zapotřebí,
aby obec přidělovala byty sociálně slabým rodinám a jednotlivcům. Já jsem pouze čle-
nem bytové komise, která dává jen návrhy a konečné slovo má Rada obce.

Další otázky byly společné.

Jaký je Váš názor a postoj k dalším aktivitám obce? Máme na mysli novou zastávku
autobusů, rekonstrukci budovy obecního úřadu a základní školy.

M. H. Všechno, co jste vyjmenovali, je potřebné a důležité, ale nelze realizovat tyto
projekty najednou. Zastávka nevyhovuje svým umístěním Zákonu o veřejných komuni-
kacích. Také rekonstrukce obecního úřadu je potřebná, protože vnitřní prostory, zejmé-
na sociální zařízení, je nevyhovující a nedůstojné. Budova obecního úřadu by měla být
vizitkou obce, ale to ten náš není a ještě dlouho nebude. Na prvním místě je te� asi
neutěšená situace ve škole, především zatékající střecha nad tělocvičnami.

F. Š. Tyto tři akce schvaluji, pouze k nim mám menší výhrady:
a) Výstavba nové autobusové zastávky trvá moc dlouho
b) Obecní úřad z hlediska mé profese: je nutná oprava střechy a vzhledem ke vstupu do
EU jsou nutné různé úpravy např. bezbariérový přístup a výtah pro postižené občany
c) Základní škola: je třeba pohlídat práce na tomto objektu, aby nedošlo k chybám jako
při poslední opravě střechy na budově.

Je škoda, že se nenajde nikdo, kdo by sehnal peníze na tyto akce. Finance proto musíme
předávat firmám a přitom nám utečou statisícové částky, které jsme mohli použít na
jiné účely.

Obec Kvasice jistě trápí mnoho problémů. Který byste zařadil/a na první místo? Máte
návrh na řešení?

M. H. Hlavním problémem jsou peníze, které chybí nejen v Kvasicích. Bez peněz se
nedá budovat, opravovat, ale lze alespoň udržovat čistotu a pořádek. Trápí mě lhostej-
nost lidí, neukázněnost našich dětí, neochota občanů udělat něco zadarmo. Přibývá čer-
ných skládek, neustále se ztrácejí sáčky na psí exkrementy a spousta dalších věcí. Vel-
ký problém vidím v nedostatečném počtu stavebních míst. Mladí lidé se stěhují z Kvasic
nejen za prací, ale i proto, že nemají kde bydlet. Řešení vidím ve změně územního
plánu a moc si přeji a doufám, že k němu dojde a Kvasice se začnou zase rozrůstat.

F. Š. Na první místo bych zařadil opravu místních komunikací, dále opravy chodníků,
nepořádek kolem kontejnerů, volně pobíhající psy.
Vadí mi, že se staráme jen o zeleň kolem náměstí A. Dohnala a některých přilehlých
ulic a jiné obecní pozemky jsou neudržované. Kvůli sečení trávy nemají zaměstnanci
obce čas na jiné práce např. opravy a údržba chodníků.

Řešení: Zadat práci místním živnostníkům, firmám a zaměstnat občany, kteří nemají
práci (nezaměstnaní).

Současný vzhled břehu.
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Budova staré mateřské školy.

Pobyt na hřišti, šk. r. 1970 - 71

Zázračné jablíčko, šk. r. 1960 - 61

Oslava MDD, šk. r. 1957 - 58

Mateřská škola ve Kvasicích slavila 20. výročí otevření nové mateřské školy
a 55 let státního předškolního školství v Kvasicích

Na této dvojstránce Kvasických novin vám přinášíme úryvky a fotografie z kroniky mateřské školy z různých
období. Nechybí ani údaje a snímky ze života školy dnešních dnů.
O původu a zřízení státní mateřské školy ve Kvasicích

R. 1893 byla zřízena péčí a obětavostí kvasických ochotníků divad.,
pěveckého kroužku za vedení spr. nár. školy Ant. Zlobického aj. uč.,
jakož i přispěním manželky Thuna z Hohensteinu, majitele Kvasic. vel-
kostatku, pily, cihelny a lesů v našem okolí, dětská opatrovna. Stavba
této přízemní budovy vyžádala si nákladu asi 10.000 Kr. Podnětem ke
zřízení této opatrovny bylo odevzdání částky 15.000 Kr. tehdejší hra-
běnce Leopoldině Thun-Hohensteinové, kterou nastřádaly jmenované
ochot. spolky kvasické za podpory tehdejšího kvasického pracujícího
lidu a věnovaly ji jmenovanému účelu. Tak slavnostně dne 23. července
1893 podle feudálního zvyku jak ze strany velkostat. Thuna z Hohen-
steinu, tak i feudálů církevních byla po vysvěcení odevzdána tato dětská
opatrovna do správy a vedení 6 jeptiškám řádu sv. Vincence, později
řádu Sester sv. Kříže i s částkou 15.000 Kr. prac. lidem v Kvasicích na-
střádanou. Do této opatrovny dětské byly přijímány děti jednak deputát-
níků a potom i děti některých kvasic. občanů. Po prvé svět. válce byla
přeměněna v soukr. mateř. školu a v této funkci sloužila zvláště v poslední
dobu jen církevnímu zařízení. Od 1. 9. 1947 - poněvadž řád o mateř.
školách nevyhovoval kongregaci řádu Sester sv. Kříže, byla přeměněna
na popud představené tohoto řádu v soukr. zeměděl. útulek. Poněvadž
tento útulek plnil poslání staré církev. mateř. školy, žádal MNV
ve Kvasicích na popud řed. nár. školy Aloise Michálka a řed. Jos. Silné-
ho o přeměnu soukr. zem. útulku ve státní mateř. školu. ONV-škol. refe-
rát ve smyslu výn. MŠVU z 21. 4. 1949, č.j. 46 861-I a § 83. jmenov.
zák. žádosti MNV vyhověl a současně upozornil, že přísluší této škole
právo užívati veškerý movitý i nemovitý majetek, který byl vlastnictvím
dosavadního vydržovatele školy.

... Školní rok 1949-50 byl zkušebním rokem pro nový typ mateř. školy,
než na jaký byli zvyklí rodiče dosud. Dětí 3-4 letých bylo celkem
42, 5-letých 2, celkem 44...                                  Kvasice 10. září 1950

Alois Michálek, správce mat. šk.

Školní rok 1960 - 62
….K zahájení školního roku se dostavila většina dětí. Budova školy

byla dobře připravena, třídy i ostatní místnosti byly vkusně vyzdobeny.
V letošním roce navštěvovalo školu největší počet dětí od zřízení mat.
školy (70 dětí), což svědčí o stále stoupající úrovni mateřských škol.
Pracovnice školy:
Marie Skaličková – ředitelka
Věra Bartůsková – učitelka
Boh. Veverková – nekvalifikovaná učitelka
Jos. Galatíková – kuchařka
Al. Švendová – uklizečka

Budova školy byla v minulém roce opravena natolik, že během prázd-
nin si nevyžádala žádné větší údržby. Z investičních prostředků MNV
byl zakoupen ohřívač vody. Pro výchovnou činnost byly zakoupeny hračky
a pomůcky….

Školní rok 1973 - 74
…Školní rok byl zahájen dne 3. září 1973 a přivítal v nově upraveném

prostředí mateřské školy 87 dětí, které byly rozděleny do tří
tříd…Průměrná docházka dětí – 70. Nepřítomnost dětí zapříčiněna epi-
demií příušnic a běžným nachlazením…

…V tomto školním roce jsme se zapojili do výtvarné soutěže a získali
ocenění za dětské kresby. K obohacení a zpestření pobytu dětí v naší
MŠ jsme hráli pravidelně vždy za 14 dní maňáskové divadlo…
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Slavnostní otevření MŠ.

Výstavba MŠ.

Mateřská škola dnešních dnů.

Děti v nové MŠ.

Akce školy
…V prosinci – vánoční besídka za účasti zástupců SRPŠ a ČSŽ, kteří

předali dětem dárky. Zájezd na loutkové divadlo do Otrokovic….V dub-
nu jsme organizovali v sále Sokolovny Dětský karneval, který byl pro
děti z celé naší obce velkým zpestřením….

Otevření nové Mateřské školy v Kvasicích 9. května 1984

Školní rok 1983/84
… Mimořádnou pozornost v tomto školním roce si zasluhuje slavnos-

tí otevření nové čtyřtřídní mateřské školy, která se uskutečnila při příle-
žitosti 39. výročí osvobození naší vlasti Sovětskou armádou dne 9. květ-
na 1984…Po slavnostním aktu následovala prohlídka celé budovy včet-
ně hospodářského pavilonu. Zařízení krásná, moderní, účelná, která bu-
dou dlouhá léta chloubou naší obce….

Úryvek z projevu paní ředitelky Věry Bartůskové ze slavnostního zahájení
…Od roku 1949 do dnešního dne došlo k rozšíření původních prostor

přístavbou třetí třídy a to v roce 1972, čímž se zvýšil počet dětí z 44 na
80 dětí. Kritická situace nastala v roce 1978, kdy se k docházce přihlási-
lo 112 dětí ve věku od 3 do 6 let. I tuto vážnou situaci jsme v úzké
spolupráci s MNV vyřešili a to zřízením čtvrté třídy, která byla umístěna
v bytové jednotce MNV. Podmínky, ve kterých výchovně vzdělávací pro-
ces probíhal, zejména hygienické a sociální rozhodly o tom, že byla v roce
1980 zahájena výstavby nové mateřské školy pro 120 dětí.

 Všichni dobře víme, že tato stavba si vyžádala čtyři roky usilovné a
obětavé práce většiny našich spoluobčanů a tisíce brigádnických hodin,
které byly odpracovány zdarma nebyly marné…

Pracovnice školní kuchyně:
Jarmila Nečová – ved. šk. kuchyně
Věra Prauseová – kuchařka
Jana Vaculíková – kuchařka
Pavla Fišerová – kuchařka

O akcích a aktivitách MŠ vás pravidelně informujeme na stránkách
našich novin.

Co znamená dvacítka v životě školky? Je to hodnocení k činnosti doba dosta-
tečně dlouhá nebo příliš krátká? Nejsem si zcela jist. Ale vím jistě, že je to:

� příležitost pro všechny zaměstnance školky na ,,chvilku“ se v každoden-
ním shonu zastavit, otevřít archiv, ohlédnout se zpět do historie školky a
promyslet některé věci do budoucna,

� příležitost uspořádat přátelské posezení a umožnit rodičům, prarodičům i
veřejnosti důvěrně se seznámit s prostředím, v němž děti či vnoučata tráví
většinu času a poznat i jejich kamarády,

� příležitost pochlubit se na školní akademii s tím, co současní žáci umí,

� příležitost dovolit ,, absolventům “ mateřské školky na chvíli se vrátit zpět
do ranného dětství, aby si mohli v klidu zavzpomínat na dívčí a klukovská
léta ...

� příležitost neformálně a se zájmem si nerušeně popovídat s bývalými učitel-
kami, kuchařkami a dalšími pracovnicemi o podmínkách současných i
minulých,

� příležitost vyslovit uznání všem, které zvládly tento obtížný úkol s úsmě-
vem a nadhledem, takže nikdo z návštěvníků nemohl vidět ty desítky ho-
din přípravy, nedospané noci, hromadu drobných starostí a vyřešených pro-
blémů,

� přiležitost smeknout a poděkovat týmu paní ředitelky Mgr. Haně Sou-
kupové za to, že vytvořila pro toto významné setkání lidí různých gene-
rací vstřícné a přátelské prostředí, krásnou a sváteční atmosféru.

A co říci závěrem?
DÍKY ZA PŘÍLEŽITOST BÝT ALESPOŇ CHVÍLI MEZI VÁMI A S
POKOROU OBDIVOVAT VAŠE ZAUJETÍ, NADŠENÍ I RADOST Z PRÁ-
CE, KTERÁ SE PRO VÁS STALA NEPOCHYBNĚ OPRAVDOVÝM PO-
SLÁNÍM. DÍKY.             Ing Karel Fleischmann, vedoucí OŠMS, Kroměříž

Stanislava Urbánková – učitelka
Miroslava Válková – učitelka

Správní zaměstnanci:
Miroslav Stránský – topič
Marie Mikulková – uklizečka
Zdeňka Sládková – uklizečka

Školní rok 2003/2004
Ve školním roce 2003/2004 bylo zapsáno do MŠ ve Kvasicích 73 dětí,

které jsou ve třech odděleních – Sluníčka, Sportovci a logopedické.

Pedagogičtí pracovníci:
Mgr. Hana Soukupová – ředitelka
Vlasta Stránská – zástupce ředitele
Eva Mitková – učitelka



strana 6                                                                                                                                                        Kvasické noviny

KAPITOLKAPITOLKAPITOLKAPITOLKAPITOLY Z NAŠÍ HISTORIEY Z NAŠÍ HISTORIEY Z NAŠÍ HISTORIEY Z NAŠÍ HISTORIEY Z NAŠÍ HISTORIE

pokračování na str. 7

Prodejem Kvasic Annou
z Benešova přechází maje-
tek celého kvasického
panství na Jana Kužela.
Rod Kuželů byl u nás roz-
větven ve 14. až 16. stole-
tí hlavně na jihovýchodní
Moravě. Jak přišli k pří-
jmení Kužel není známo,
přídomek ze Žeravic měli
podle vesnice Žeravice u
Bzence.

Prvním majitelem Kva-
sic z rodu Kuželů byl již
zmíněný Jan, který se v
roce 1434 na sněmu v
Brně podepsal jako pán
Kužel ze Žeravic a Kva-
sic. V srpnu roku 1436
prodává Zbyněk Dúbrava
z Dúbravic věnné právo
své manželky Elišky z
Cimburka rytíři Janu Ku-
želovi a jeho panství se tak
rozrůstá o vesnice Střížo-
vice, Bělov, Ohníš�ky, Su-
limov, Kladeruby. Za ne-
dlouho k nim připojil i
Újezdec a Novou Ves,
později Těšnovice i s tvrzí.
V roce 1463 ve věku sedm-
desáti let Jan Kužel ze-
mřel, byl osobou velmi vá-
ženou a také dobrým hos-
podářem. Po smrti Jana
dědí Kvasice jeho syn Do-
beš Kužel, který také
vlastnil vesnici Trávník s
tvrzištěm /tvrz byla zniče-
na za husitských válek
v roce 1423 a již nebyla
obnovena/. Krátce nato ale
v roce 1465 umírá, zůstá-
vá po něm jeho žena

Kuželové ze Žeravic a Kvasic
Machna z Mohelna a syn
Arnošt, jehož poručníkem
byl jeho strýc Jiřík Kužel,
ten se také stává dočasně
majitelem Kvasic. V roce
1473 se Arnošt Kužel syn
Dobeše stává svéprávným
a majetek kvasického pan-
ství tak přechází do jeho
vlastnictví. V roce 1490 se
uvádí v listinách tvrz Kva-
sická s městečkem a s
předměstím, přilehlé vsi
Bělov, Újezdec, Nová Ves,
Silimov, Kladeruby, Oh-
níš�ky, Střížovice, které
jsou součástí kvasického
panství. V roce 1507 se v
písemnostech uvádí Kva-
sický hrad. Smrtí Arnošta
Kužela mezi 12. květnem
a 30. srpnem roku 1508
končí rod Kuželů na Kva-
sicích. Zůstává po něm
jeho manželka Kateřina
z Bobolusk a dvě dcery
Apolena a Barbora. V roce
1507 ještě za svého života
odkázal celý svůj majetek
včetně hradu kvasického
svému nevlastnímu brat-
rovi Hynkovi Bočkovi z
Kunštátu. Ten měl dát dce-
rám Arnošta po jejich
sňatku každé 300 hřiven
grošů českých. Kuželové
vládli na Kvasicích 86 let.
Arnošt umírá ve svém
domě v předhradí v Olo-
mouci a po smrti byl po-
hřben v kapli sv. Jana v
křížové chodbě dómské.
Kaple je součástí starého
Přemyslovského paláce,
který patří mezi nejstarší
kulturní památky u nás.
Hrobku Arnošta Kužela
zdobí unikátní figurální
náhrobek z pískovce vyso-
ký dva a půl metru a široký Náhrobek Arnošta Kužela ze Žeravic a Kvasic v Kapli sv. Jana Křtitele

(1524).
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jeden metr. Je na něm zob-
razena stojící postava ry-
tíře v dobovém brnění
s velkým heraldicky zdo-
beným štítem, živě nakro-
čená ve směru k oltáři.
Pod nohama má umístěny

drobné symboly zmrt-
výchvstání, Jonáše s vel-
rybou a draka. Podle již re-
nesančně pojaté legendy
dal tento památník zhoto-
vit Stanislav Thurzo, aby
zachoval památku zemře-

lého. Náhrobek upoutá po-
zornost portrétním zvlád-
nutím Kuželova obličeje,
avšak to je do jisté míry
pouze iluze, Arnošt Kužel
ze Žeravic totiž zemřel
dávno před rokem 1524 a

nemohl být pro neznámé-
ho mistra modelem.

Nápis na okraji kamen-
né desky je latinský a je na
ní napsáno:

Anno MDXXIV. Stani-
slaus episcopus olomu-
censis Arnosto, Kuzel co-
gnomine, dignitate equitis
aurati, titulo de Zeravicz,
extremo officio, nempe
hoc lapide, memoriam
prorogavit.

Za panování Kuželů, ná-
sledkem dlouholetých vá-
lek, ztrátou obyvatelstva a
pustošením, zaniklo na
kvasicku pět vesnic Kla-
deruby, Nová Ves, Ohníš�-
ky, Silimov a Újezdec. Dvě
vesnice byly později ob-
noveny a sice v roce 1570
Silimov, Nová Ves o něco
později v roce 1664. Na
místě pusté vsi Újezdec
byl před rokem 1602 zří-
zen dvůr Újezdský. Klade-
ruby a Ohníš�ky zůstali již
pusté.             Petr Klapil

V těchto dnech vychází
zajímavá publikace pro mi-
lovníky pradávné historie.
Stejně jako v předešlých le-
tech i letos připravila Česká
archeologická společnost
publikaci, která čtenáře in-
formuje o práci svých čle-
nů, ale hlavně o nových ob-
jevech v oblasti archeologie
a historie.

V letošním čísle se může-
te dovědět zajímavé infor-
mace o nových archeologic-
kých objevech a lokalitách
z oblasti Moravy a Slezska.
Pro čtenáře našich novin bu-
dou nejzajímavější články
z míst v okolí Kvasic, jako
jsou například nedaleké Ta-
barky. Další rozsáhlá kapi-
tola je věnována rozluštění
tajemství záhadného Králo-
va stolu v Chřibech, poda-
řilo se archeologům a bada-
telům zjistit, k čemu vlast-

MÁTE RÁDI DÁVNOU HISTORII A TAJEMSTVÍ

PO STALETÍ UKRYTÁ V ZEMI?ARCHEOLOGIE

KOPŘIVNICE

HULÍN

FRÝDEK–MÍSTEK

HAVÍŘOV

2003

MORAVY

A SLEZSKA

ně tento bájný kámen slou-
žil? Hostýnek jistě všichni
dobře znají, ale je málo lidí,
kteří, když stanou na jeho
vrcholu u památné kaple, si
uvědomí, že stojí na místě,
které bylo centrem pozor-
nosti lidí již v pravěku. Jak
to tedy bylo s osídlením a
pradávnou historií Hostýna,
se můžete dovědět právě
z této publikace.

Nechybějí zde ani dva
malé příspěvky z našeho
městečka věnované Jindři-
chu Spáčilovi a výstavě, kte-
rá u nás proběhla koncem
minulého roku s názvem
Staré časy městečka Kvasi-
ce.

Tuto zajímavou publikaci
si můžete zakoupit v novi-
novém stánku v Dolní ulici,
v případě dalších informací
se můžete obrátit na Petra
Klapila.
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Životní osudy

V dnešním díle Životních osudů vám
představím rodáka, který na rozdíl od
těch předchozích nám ještě může sám
mnoho říct. Žije několik desítek kilome-
trů na sever od rodných Kvasic, přesto
na ně rád vzpomíná, miluje je a záleží
mu na jejich osudu. Jak by ne, vždy� se
tady před 71 lety narodil.

Pan Emanuel Opravil se narodil 28.
2. 1933 v rodině drobného zemědělce,
kde nechyběla práce v zahradě a na poli.
A tak již od dětství v něm byl pěstován
vztah k přírodě, který se časem prohlou-
bil natolik, že se začal vážně zajímat o
studium rostlin a hlavně stromů. Kva-
sický zámecký park a okolní lužní les,
nivní louky a štěrkovna s tajemnými
poklady fosílií ho lákaly natolik, že se
rozhodl vystudovat paleobotaniku. Ve
válečných letech chodil do obecné a
hlavní školy ve Kvasicích a po úspěš-
ném absolvování klasického gymnázia
v Kroměříži vystudoval Přírodovědec-
kou fakultu Masarykovy university
v Brně, obor biologie, specializace geo-
botanika – systematická botanika. Od
počátku vysokoškolského studia se za-
měřoval na kvartérní paleobotaniku. Vě-
noval se nejen pylovým analýzám, ale
pokoušel se už o první rekonstrukce pů-
vodního složení lesních porostů pomo-
cí zuhelnatělého dřeva z archeologic-
kých nálezů. Po ukončení vysoké školy
byl dva roky učitelem biologie a chemie
na základních školách v Uherském Bro-
dě a v Bruntále. Od roku 1959 nastou-
pil do Slezského ústavu v Opavě na mís-
to kvartérního paleobotanika, kde začal
s výzkumem pravěkých dřevin v nadloží
sádrovcového dolu v Opavě – Kateřin-
kách. Dále spolupracoval s moravskými
archeologickými ústavy a své výsledky
z výzkumů shrnul do disertační práce
,,Jihomoravské lesy v mladším holocé-
nu„ /holocén – jedná se o období čtvr-

RNDr. Emanuel Opravil CSc.

Psát o zajímavých lidech a jejich osudech je práce velmi zajímavá, ale zajímavější je o nich sbírat různé zprávy a materiály. Cesty k takovým informacím
bývají mnohdy složité a občas se stane, že pomůže náhoda nebo setkání s různými lidmi. Taková setkání jsou na této práci to nejzajímavější.

Emanuel Opravil v 60 letech.

tohor, posledních
deset tisíc let/, po
jejíž obhajobě
v roce 1965 získal
hodnost CSc. a
dodatečně titul
RNDr. Jeho vý-
sledky vyvolaly
značný ohlas i v
zahraničí. Od se-
dmdesátých let
pracoval jako sa-
mostatný vědecký
pracovník na
opavské expozitu-
ře Archeologické-
ho ústavu, a tak v
Opavě našel se
svou rodinou dru-
hý domov. Zahájil
také soustavný ar-
cheobo tan i cký
výzkum historic-
kých jader měst a
kromě Opavy to
byly Uherský
Brod, Uherské
Hradiště, Ostrava,
Olomouc, Plzeň,
Most, Sezimovo
Ústí, Brno, Praha
a několik dalších
menších sídliš�,
například neveli-
ký Hulín. Výsled-
kem bylo vyhod-
nocení obrovské-
ho množství rost-
linných mak-
rozbytků všeho
druhu. Nepřestává
zkoumat ani údol-
ní nivy, spolupra-
cuje s moravský-
mi i českými mu-

zei a ve výsledných publikacích z analýz zbytků, a� už z pra-
věku či středověku, usiluje o rekonstrukci rostlinných spole-
čenstev a přírodního prostředí. Emanuel Opravil je nejen pil-
ným badatelem, ale také autorem 425 odborných prací, které
publikoval v botanických, paleobotanických a archeologic-
kých časopisech. Z jeho rozsáhlé bibliografie jmenuji ales-
poň práce, které se týkají našeho městečka a okolí. Jsou svě-
dectvím o tom, jak zdejší krajina vypadala, jak se utvářela
v různých historických obdobích, dovídáme se z nich, jaké
rostliny a dřeviny rostly kolem nás.
��Kroměřížské lesy na počátku historie, Věstník Muzea Kro-
měřížska 7 1960
��Svědkové minulosti lužních lesů na Kvasicku, Věstník Mu-
zea KM 12 1961
��Dřeviny z moravských archeologických nálezů I.-II. 1961
��Dřeviny zámeckého parku v Kvasicích, 1965

��Houbařské poznámky z Kvasicka,
Oblastní muzeum Gottwaldov 1967
��Lidová jména rostlin z Kvasic, Zprá-
vy Vlastivědného ústavu v Olomouci
1970
��Z nejmladší historie luhu řeky Mora-
vy u Kvasic, muzeum Gottwaldov 1975
��Stáří povodňových sedimentů v jižní
části Hornomoravského úvalu /Kvasice/
��Z minulosti údolní nivy řeky Mora-
vy, Muzeum Kroměřížska 1979
��Ořešák z pleistocénu Kroměřížska,
Kroměříž 1999

Emanuel Opravil mnoho let také pra-
coval ve výboru SM pobočky České
botanické společnosti a jeho široké zna-
losti a rady byly velmi užitečné pro
ochranáře přírody a pracovníky v refe-
rátu životního prostředí. Mimo to půso-
bil i jako soudní znalec.

Ve svém aktivním a prací naplněném
životě nezapomínal ani na své koníčky
mezi které patří láska k umění, zvláště
k drobné grafice, vlastní také mimořád-
nou sbírku exlibris. Kromě umění je to
láska k přírodě a zahrádce, sbíral také
rostliny pro herbářové položky, které pak
věnoval do Slezského muzea.

Jak sami vidíte, z rodné kolébky na-
šich Kvasic se všemi krásami, jež k ní
patří, může vzejít nejen básník, spiso-
vatel, malíř či hudebník, ale také vědec
takového formátu, jako je Emanuel Opra-
vil. Je to člověk, který dokáže chodit
s otevřenýma očima, vnímat krásu ko-
lem, dokáže se zastavit a obdivovat to,
co jiní považují za samozřejmost - rost-
liny kolem nás. I když je na míle vzdá-
len od Kvasic, stále na ně nejen vzpo-
míná, ale leží mu na srdci osud míst, kde
se narodil a prožil kus svého života. Ta-
kovým místem je například zámecký
park. Z jeho telefonátu byla cítit radost,
že se našli lidé, kteří našemu parku
vdechnou znovu život a tvář, jakou měl
v době své slávy.                      Petr Klapil

Těmito krásnými a upřímnými slovy začíná spisovatel Jin-
dřich Spáčil jednu ze svých posledních knížek věnovanou
svému rodnému městečku. Vrací se v ní na místa, kde žil,
které měl rád. Znovu oživuje naše památky a snaží se lyric-
ky seznámit čtenáře s jejich slávou a historií.

V měsíci květnu jsme si připomněli 105. výročí narození
našeho rodáka, který celý svůj život zasvětil psaní knih. Ti,

Výročí Jindřicha Spáčila
„V každém čase, a� v létě, když stojí nad moravskou zemí zářivý den, či uprostřed zimy, vždycky se zastavím upřímně rád na kopci Vrážis-
ku, nad naším městečkem Kvasicemi. Přede mnou  leží v celé šíři rodný kraj. Je to nesmazatelný, od života neodlučitelný pojem, protože
nemít pocit domova s možností vracet se tam alespoň v myšlenkách, to je kletba, a ta vytváří z lidí vyhnance a tuláky.“

Petr Klapil

Na prahu domova
Jindřichu Spáčilovi

Slunce když rozzáří nový den
a ve stínu staré aleje

na prahu domova spočinem-
pak naše srdce naplní naděje.

V objetí citů se píseň rozezpívá
nad ozdobou kraje z májového květu,

na rodné Kvasice zrak můj se dívá
a než dopíšu poslední větu

ještě stokrát chci ve vráskách jeho číst,
sejít chodníčky z dětských let,

než dlaně mi seschnou jako list,
než povolán budu na onen svět.

Rodný dům Jindřicha Spáčila v Horní ulici č. p. 258.

kdo Spáčilovo dílo znají, vědí, že děj nejednoho románu nebo
povídky zařadil právě do Kvasic a blízkého okolí. Není divu
prožil v jeho uličkách ty nejkrásnější dny dětství a dospívá-
ní, které v jeho srdci zapustily hluboko kořeny. I když po
studiích odchází ve svých 29 letech vyučovat do nedaleké
Kroměříže, kde našel svůj druhý domov, stále na Kvasice
vzpomínal a rád se do nich vracel. Jindřich Spáčil už sice
není mezi námi, ale zůstalo po něm jeho nemalé dílo, které
psal srdcem, a to počalo tlouci právě v našem městečku
v malém domku v Horní ulici číslo popisné 258. Letošní vý-
ročí Jindřicha Spáčila si připomněli i v Kroměříži, kde
v knihovně proběhla beseda s názvem Vzpomínka na Jin-
dřicha Spáčila, jejíž zakončení bylo na kroměřížském hřbi-
tově položením kytice na Spáčilův hrob.

Tuto malou vzpomínku na tak velkého rodáka jsem začal
krátkým odstavečkem z jeho knížky Naše městečko Kvasi-
ce a z té ji také ukončím, protože slova jejího autora nám
jsou svědectvím, jak miloval místo, kde se narodil a žil.

„Na vrcholku Vrážiska je památná kaple, jejíž čelo se dívá
přes alej stárnoucích lip dolů k městečku. Je třeba postát na
tom místě, sundat z hlavy klobouk, ztišit v prsou dech, za-
hnat nejen stáří a minulý čas, ale i prudce naléhající a pulsu-
jící přítomnost. Tu přede mnou je práh domova, kdybych jej

mohl ještě tisíckrát překročit, vždycky
bych to rád dělal s pokorou člověka,
který je si vědom bez počtu darů, které
mu dal v mládí do života rodný kraj.“

Petr Klapil
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Karolín

Karolín je nejmladší obcí Kro-
měřížska /založen byl v roce 1822,
v archeologické literatuře je zná-
mý jako místo nálezu pravěkého
pěstního klínu, jež dokládá nejstar-
ší osídlení tohoto kraje lovci ma-
mutů.

Karolín byl založen na průhonu
mezi Chlumem a Vrbkou jako kva-
sická dřevorubecká kolonie a ještě
45 let patřil pod kvasické panství.
Své jméno, původně Karolínov /
Karolinensdorf/, dostal po své za-
kladatelce-hraběnce Karolíně
Lambergové ze Šternberka. V době
vzniku měla osada 50 dřevěných
domků /za 12 let měla již 65 čísel/,
muži nádeničili v lese, na panském
dvoře na Chlumu nebo na úpravě
břehů řeky Moravy. V roce 1839
jich část odešla stavět „první že-
leznou dráhu“ Vídeň – Krakov a
v roce 1849 založili E. Proskowetz
společně s Fr. Urbánkem ve Kva-
sicích první cukrovar na Moravě,
kde pak pracovali zejména karo-
línští osadníci.

V roce 1869 se stal Karolín sa-
mostatnou obcí, zatím bez vlastní-
ho katastru, takže ještě řadu let se
daň gruntovní odváděla do Kvasic

Základní informace o této obci redakci Kvasických novin poskytla paní
PhDr. Ĺubica Zábranská, která patří v obci k tzv. chalupářům. Karo-
lín jí učaroval natolik, že o něm zpracovala stejnojmennou publikaci,
ve které zachytila jak histori, tak i současnost vesnice.

a karolínským zůstávala daň do-
movní, která vydala na 80 zlatých
obecního rozpočtu. Chudá dědina
měla navíc nedostatek vody – vy-
datný pramen užitkové vody a stu-
dánka s pitnou vodou byly pod kop-
cem, ve Žlebech, vzdáleny kilo-
metr od dědiny. Takže požáry tady
budily hrůzu. Vždy� také v roce
1857 tady vyhořelo 30 domů a
v roce 1872 čtrnáct. Nedostatek
vody naučil zdejší lidi, zvyklé na
tvrdou práci, houževnatosti a po-
spolité spolupráci, takže postupně
udělali z Karolínova moderní a
prosperující obec: v roce 1891
byla z Kvasic postavena silnice a
v r. 1896 škola a kaplička /r. 1906
byla přistavěna druhá třída, jelikož
obec měla již 500 obyvatel, z toho
117 žáků školou povinných/. V roce
1928 byla obec elektrifikována,
roku 1932 byl po třech neúspěš-
ných pokusech /1908, 1912, 1923/
postaven obecní vodovod, 1967-
1968 kanalizace a upravena míst-
ní komunikace a v roce 1997 byl
do obce zaveden plyn.

Hlavním hybatelem místního
dění je již od roku 1932 Sbor dob-
rovolných hasičů, jenž má za se-
bou nejen řadu záchranných akcí,
ale kromě odborné přípravy a vý-
cviku členů a výchovy dorostu, kro-
mě nově vystavěné hasičské zbroj-
nice /1937/ a místního obchodu,
také organizaci různých oslav a
kulturních aktivit. V době mezi svě-
tovými válkami to bylo amatérské
divadlo, jehož tradice pokračuje i

Kvasicích a středních škol v Kro-
měříži a Otrokovicích.V bývalé
obecní škole je nyní zřízena mateř-
ská škola a lidová knihovna. Volný
čas mládeže organizuje Sportovní
klub Karolín společně s místním
Sborem dobrovolných hasičů. Dále
v obci vyvíjí činnost místní organi-

dnes např. při
kácení máje.
Svázanost s tra-
dicí se tady pro-
jevuje, na dneš-
ní dobu již
vzácným, dodr-
žováním lido-
vých zvyků: na
typicky karolín-
ský mikulášský
průvod se schá-
zí diváci dokon-
ce z okolních
obcí a měst.

V současnosti
má Karolín 217
obyvatel /+ 10
chalupářů/ a 80
stavení. Téměř
v každé domác-
nosti žijí dvě
generace, i když
mladí lidé dojíž-
dějí za prací do
okolních měst a
mládež do Zá-
kladní školy ve

zace Českého svazu zahrádkářů.
O historii Karolína se můžete do-

číst v románech kvasického rodáka
Jindřicha Spáčila a také v brožůrce
vydané r. 2002 u příležitosti oslav
180. výročí založení obce.

Karolín – to je pusa plná třešní

Kaplička. Hostinec u Brázdilů.

Budova mateřské školy a lidové knihovny.

Hasičská zbrojnice a budova staré Jednoty.
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Výzva
Obracíme se na všechny kvasické podnikatele: využijte

Kvasické noviny ke zveřejnění svého inzerátu. Rádi
budeme informovat čtenáře o vaší práci a nabízených

službách.
Cena za inzerci – reklamu v Kvasických novinách:

Základní rozměr inzerce
5 cm x 7 cm 350,-Kč

1/4 stránky A 4 1.400,-Kč
1/2 stránky A 4 2.800,-Kč
celá stránka A 4 5.600,-Kč

1 cm2 = 10 Kč
Jednoduché textové návrhy na reklamu

Vám zdarma zpracujeme v programu Microsoft Word.
Návrhy na složitější reklamu musí být zpracovány na

počítači v programu Corel nebo Photoshop a nahrané na
disketě nebo CD. Písmo musí být rozbité do křivek.

POPLATEK ZA BLAHOPŘÁNÍ,
PODĚKOVÁNÍ A VZPOMÍNKU
(v rubrice Společenská kronika)

TEXT (jednotná cena) 50 Kč
FOTOGRAFIE 25 Kč

Forma předání:
- písemně osobně redakci Kvasických novin

(p. Nelešovská, p. Kyselá, p. Klapil)
- písemně prostřednictvím schránky Kvasických novin (v tomto
případě je nutné uvést adresu i telefonní číslo z důvodu platby)

CENÍK INZERCE
(prodej, výměna, koupě)

TEXT 1 Kč / slovo
(bez spojek, předložek atd.)

FOTOGRAFIE, NÁKRES 50 Kč / ks

Forma předání inzerátu:
- písemně osobně redakci Kvasických novin

(p. Nelešovská, p. Kyselá, p. Klapil)
- písemně prostřednictvím schránky Kvasic-
kých novin (v tomto případě je nutné uvést ad-
resu i telefonní číslo z důvodu platby)

KAMENOSOCHAŘSTVÍ

Veroslav VITÁSEK

� opravy a výroba pomníků/sekání písma
� parapety
� zahradní doplňky
� prodej hřbitovních doplňků

nám. Komenského 25 (u Pošty) tel.: 577 929 730
763 62 Tlumačov mobil: 737 665 222

OBEC KAROLÍN A SDH KAROLÍN
Vás srdečně zvou na III. ročník

KULTURNÍCH DNŮ KAROLÍNY
1. – 3. červenec 2004

PROGRAM:

1. 7. 2004 – 18,30 hod. SLAVNOSTNÍ BOHOSLUŽBA
 na počest zakladatelky obce Karolín

 (u Kapličky v obci)
2. 7. 2004 – 21,00 hod. DISKOHRÁTKY T. PROCHÁZKY

 moderátora „RÁDIA ZLÍN“
 – 23,00 hod. KONCERT S AUTOGRAMIÁDOU

 hudební skupiny MAXIM TURBULENC
 (hřiště Karolín)

3. 7. 2004 – 17,00 hod. OKRSKOVÉ HASIČSKÉ CVIČENÍ
 (v obci)

 – 18,00 hod. VELKÁ ČERVENCOVÁ NOC
 s dechovou muzikou HULÍŇANÉ

 (hřiště Karolín)
(bohatá tombola, Ruská kuželna)

OBEC KAROLÍN A SDH KAROLÍN
pořádají

2. července 2004
v rámci III. ročníku

„KULTURNÍCH DNŮ KAROLÍNY“

 DISKOHRÁTKY T. PROCHÁZKY
 (moderátora RÁDIA ZLÍN)
 hřiště Karolín – 21,00 hodin

KONCERT S  AUTOGRAMIÁDOU hudební skupiny
MAXIM TURBULENC

hřiště Karolín – 23,00 hodin
(v případě velmi nepříznivého počasí – Sokolovna ve Kvasicích)

ˇ
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Devá�áci.

Konečně je zase 30. června. Začíná mi poslední den na základní škole a dostanu poslední
vysvědčení s razítkem Základní škola, Kvasice, okres Kroměříž.

Vstává se mi těžce, protože mě čeká náročný den. Hrnu se do koupelny. Vyčistit zuby,
opláchnout obličej, učesat a hurá do oblékání. Košile, kalhoty (zatím to jde skvěle), ale
kravata není k nalezení. Za postelí, v koupelně, ve skříni, prostě nikde není. Začínám si
zoufat. Najednou, zčistajasna, je kravata objevena v obýváku. Hurá! Ještě sako a jde se.

Cestou do školy krásně svítí sluníčko, radost koukat a dýchat. Blížím se ke škole. Už
z dálky vidím kamarády na oblíbeném místě před sochou a připojím se k nim.

 Zvoní. Zdolávám pár schodů a jdu si sednout naposledy na své místo. Jara už sedí ve
třídě a očividně se baví. Přichází další spolužáci – Jarka, Šárka, Veronika a Martina jako
vždycky spolu. Člověku to nepřijde, že je to naposledy, co je vidím pohromadě na základní
škole. Holkám to sluší, jsou k sežrání. Ani kluci nevypadají špatně. Konečně přišli i posled-
ní, mezi nimi jako vždy Filip, dnes mu to „sekne“.

Začíná hodina a paní učitelka přichází a vítá nás. Pár slov o proběhlém školním roce. Pak
se všichni odebíráme do společenské místnosti, kde na nás čekají učitelé, zástupci Obce
Kvasice i naši drazí rodičové. Jeden z nás pronáší projev a určitě někteří z nás roní slzičky.
Přichází paní ředitelka Pečeňová a s úsměvem nám rozdává vysvědčení. Te	 bude možná
následovat malé pohoštění, a když ne, tak paní Chytilová ve školní kuchyni výborně vaří. Po
slavnostním rozloučení si dám řízeček se salátkem.

S klidem odcházím do třídy, naposledy se setkávám s paní učitelkou Zlámalovou. Každý ji
přinesl kytičku na rozloučenou. I ona se loučí, odchází do učitelského důchodu. Gratuluji.

 A je to tady. Pan školník Štěbra zapíná poslední zvonění v tomto školním roce, pro nás je
poslední v těchto školních lavicích, v této třídě, v této škole. Řítíme se ven ze školy, vzhůru za
dalším dobrodružstvími a možná i dál…                             Tomáš Nelešovský, žák 9.B třídy

Před posledním zvoněním

Přihlásilo se celkem 8 družstev po
pěti žácích, celkem 40 dětí. V předkole
družstva zápolila o postup do školního
kola. Ve čtvrtek 15. dubna 2004 proběh-
lo v tělocvičně místní základní školy
školní kolo soutěže Paragraf 11/55. Je
totiž za pět minut dvanáct, kdy se mu-
síme zajímat o to, aby děti a mládež pře-
staly pít alkohol, kouřit cigarety a uží-
vat drogy.

Do školního kola postoupilo 6 druž-
stev, která se mezi sebou utkala v ná-
ročných soutěžích, ve kterých žáci
uplatnili své znalosti zákonů i zručnost.
Do poroty zasedly místostarostka obce
paní Libuše Staňková, zástupkyně ro-

V základní škole se soutěžilo ve znalostí zákonů
V letošním školním roce se naše škola zúčastnila celostátní soutěže Paragraf
11/55. Tato soutěž měla v loni u dětí velký úspěch, proto jsme se v letošním
roce rozhodli, když nám to bylo nabídnuto, soutěž zopakovat.

dičů paní Jana Šišková, policii ČR za-
stupoval Drahomír Klučka, za základ-
ní školu byly přítomny paní ředitelka
Mgr. Marie Pečeňová a zástupkyně ře-
ditele paní Mgr. Zdenka Gašpárková.
Přihlíželo 220 diváků. Při organizaci
nám pomohli pracovníci Domu dětí a
mládeže Otrokovice. Vyhrálo družstvo
zelených, ve složení Jarmila Petříčko-
vá, Jitka Kovaříková, Šárka Vavříková,
Tomáš Nelešovský a Radek Karas. Ví-
tězové postoupili do oblastního kola do
Otrokovic s jedinou změnou – Radka
Karase vystřídal Petr Skácel. Družstvo
se po urputném boji umístilo na třetím
místě. Gratulujeme! Do Otrokovic je
ostatní účastníci školního kola jeli po-
vzbudit a podpořit. Diváci se také zú-
častnili soutěže – měli hádat věk před-
stavených osob a pouze tři diváci uhod-
li věk 4 osob.

Velký dík náleží Obci Kvasice za
velkou podporu této soutěže.

Naši soutěž podpořilo 12 sponzorů:
Potraviny Čermák, Masna Brázdil, Po-
traviny p. Vyoralové, Mlékárenské zá-
vody Kroměříž, Průmyslové zboží Bo-
řuta, Trafika p. Horáková, Trafika Me-
ras, restaurace Pod Kaštany, Vydoz –
výrobce dopravních značek, Obecní
úřad Kvasice, Metalšrot Tlumačov a
Agrotonz Tlumačov. Za všechny dary
jim děkujeme. Věříme, že se k nám ne-
obrátí zády při našich dalších akcích.
Mgr. Jiřina Vrtalová, učitelka ZŠ Kvasice

Pěvecký kroužek STARS.

Stejně tak jako v loňském roce se
žáci naší ZŠ Kvasice zúčastnili
II.ročníku soutěže Rozjezdy pro
hvězdičky, kterou pořádal DDM
Tlumačov. Do soutěže byli přihlá-
šeni tito žáci: Martina Zápecová
9.B, Markéta Nakládalová 8.A,
Barbora Malenovská 7.B, Marké-
ta Krejčířová 6.A, Tomáš Gregor
6.A a Martina Crlová 6.A, mimo
naše zpěváky byli další soutěžící ze
ZŠ Tlumačov.

Zazpívat písničku před sálem
plným lidí nebylo vůbec jednodu-
ché, ale všichni soutěžící i přes
velkou trému to zvládli přímo zna-
menitě. Porota, která byla letos
opravdu profesionální, to s vyhod-
nocováním neměla vůbec jednodu-
ché. Ani diváci v sále nemuseli ne-
chat vše náhodě a mohli podpořit
svého favorita vhozením kuličky do
nádobky s jeho jménem, a tím mu

Zpěváci ze základní školy
zajistit možnou výhru v diváckém
hlasování.

Po odezpívání všech soutěžících
nastala ještě větší nervozita v po-
době čekání na výsledky.

Jako první byla vyhlášena cena
diváků, pro kterou si za velkého
aplausu šla Martina Zápecová, ZŠ
Kvasice. Po vyhlášení 3. místa, kte-
ré vyhrála žákyně ZŠ Tlumačov,
jsme netrpělivě čekali, které jméno
zazní na druhém místě. Jména za-
zněla dvě Barbora Malenovská, ZŠ
Kvasice s písní „La isla bonita“ a
Martina Zápecová, ZŠ Kvasice
s písní „Dvě malá křídla“.

Přicházejí fanfáry a k našemu
velkému potěšení si cenu za 1. mís-
to jde převzít Markéta Nakládalo-
vá, ZŠ Kvasice s písní Amsterdam.

A kde jste nás mohli ještě vidět?
V neděli 30.5.2004 jsme vystu-

povali pro rodiče na sokolovně ve
Kvasicích, kde žáci naší školy před-
vedli divadelní představení „Což
takhle svatba,princi?“ divadelního
kroužku Drak a hudebního před-
stavení v podobě sólových i sboro-
vých písní pěveckého kroužku
Stars.

Všem žákům děkuji a blahopřeji
k dosaženým výsledkům!

 Markéta Doleželová
 ZŠ Kvasice

Čáp bílý k nám ze svých afrických zi-
moviš� přilétá koncem března až začát-
kem dubna. Známé lidové přísloví říká,
že na svatého Řehoře (12. března) letí
ptáci přes moře. Na své cestě se řídí neo-
mylnou pamětí, monitorují terén pod se-
bou na základě zkušeností z předchozího
letu a prý také z postavení kosmických
těles. Při této cestě je schopen urazit den-
ně 100-300 km. V České republice ob-
vykle hnízdí kolem 900 párů, většinou
v blízkosti lidských obydlí. Lidé je milu-
jí, v mnoha případech zachovali staré a
nepotřebné komíny – to je i případ Kva-
sic (komín bývalé kotelny v základní
škole) – jen kvůli čapím hnízdům. Na-
opak stržení čapího hnízda se pokládá za
barbarství.

Samice snese dvě až čtyři bílá vejce,
která střídavě se samcem měsíc zahřívá
a spolu s ním se pak stará i o mlá�ata. Těm
trvá zhruba dva měsíce než dokážou
vzlétnout. Po celou dobu výuky létání se
rodiče o mlá�ata stále starají, nosí jim do
hnízda potravu v podobě malých savců,
plazů či ryb a brouků. Zvláště dojemné
je pozorovat, jak chrání čápi svá mlá�ata
za deště. Stojí nad hnízdem s roztaženými
křídly, a tvoří tak doslova živý deštník.

Bílý dlouhonohý pták byl vždy neo-
mylným a viditelným zvěstovatelem jara,
přinášel slunce a symbolizoval příchod
příjemnější části roku. A i přes dnešní
snadnou dostupnost meteorologických
informací jím nadále zůstává.  Redakce

Co možná nevíte o čápech…Co možná nevíte o čápech…Co možná nevíte o čápech…Co možná nevíte o čápech…Co možná nevíte o čápech…
Pozorování čápa bílého

žáky 4. B třídy ZŠ Kvasice

8. března 2004 – přiletěl z Afriky zpět
na hnízdo na komíně školy
23. března 2004 – přiletěla samička
26. března 2004 – 20. dubna 2004 –
důkladná úprava hnízda – podílí se sa-
mec i samička. Nosí větve, hlínu, trsy
trávy.
od 17. dubna 2004 – pozorujeme čápy
dalekohledem
21. dubna 2004 – samička usedla na
vajíčka (snůška)
26. dubna 2004 – 30. dubna 2004 –
samička sedí na vejcích, pokud odletí
za potravou, hnízdo zůstává prázdné
(ne déle jak 20 minut)
3. května 2004 – 7. května 2004 – sa-
mička sedí na vejcích a střídá se se sa-
mečkem
10. května 2004 – samička sedí na vej-
cích, sameček hledá hmyz na našem
školním hřišti
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Jednou z podmínek jeho působe-
ní je odpovídající důstojné bydle-
ní. K tomu vždy sloužila fara, jed-
na z nejvýstavnějších budov na
kvasickém Městečku. Zachování
původního poslání fary se dá dob-
ře spojit s jejím dalším využitím
pro společenské aktivity. Dobrý
udržovaný stav je rovněž v zájmu
obce i památkové péče. Skloubením
požadavků vznikl plán, který se
rychle naplňuje. Za významného fi-
nančního přispění obce ve výši 160
tisíc Kč, doplněného štědrými sbír-
kami farníků už byla dokončena
většina prací v interiéru. Provede-
ny menší stavební úpravy moderní
technologií, sníženy stropy a insta-
lováno šetrné plynové vytápění.

ObnoObnoObnoObnoObnovvvvva kva kva kva kva kvasické fasické fasické fasické fasické farararararyyyyy
Počátkem letošního roku Rada kvasické katolické farnosti rozhodla
podpořit všechny snahy pro návrat k historické kontinuitě. Po více
jak deseti letech, kdy byl odvolán Dr. Rudolf Smahel a farnost spra-
vovali administrátoři z Kroměříže, je očekáván nový kněz. V histo-
rii našeho chrámu od roku 1740 bude patnáctým zdejším farářem.

Došlo i k rekonstrukci rozvodu
vody a koupelny. V květnu byly
prostory v poschodí vymalovány,
zbývají nátěry a dokončení obno-
vy podlah. I když letmý pohled
zvenčí budovy tomu nenasvědču-
je, stav oken je natolik žalostný, že
se při otvírání rozpadávají. Proto
je nahradí jejich věrné kopie s mo-
derními izotermickými skly. Tím se
pro letošek naplní možnosti.

Po úspěšných opravách kvasic-
kých chrámů v devadesátých le-
tech obnova památných budov k
prospěchu našeho městečka úspěš-
ně pokračuje. A farnost získává
nový impuls ke svému poslání sou-
časníkům i pro další generace no-
vého století.          Václav Dosoudil

Charita v Kvasicích disponuje určitým zdravotnickým zařízením
a pomůckami, které je půjčováno do domácností k usnadnění péče
o nemocné a invalidní osoby.

Účelem je především pomoci potřebným osobám v případě akut-
ních postižení jako pohotovostního zařízení, než dojde k vyřízení
přes zdravotnické středisko a pojiš�ovnu.

V případě zdůvodněné žádosti je toto zařízení poskytnuto i na
delší dobu.

Seznam zařízení, které má místní charita k dispozici:
Sedačky do vany
Nástavec WC
Chodítka různého druhu
Invalidní vozíky
Toaletní křesla
Podložní mísy
Stolek k lůžku nemocného
Tonometr aj.

V případě potřeby je možno se obrátit na p. Jindřicha Sklenáře
Dolní ul. č. 64.                                      Květoslava Koutňáková

CHARITCHARITCHARITCHARITCHARITA KVA KVA KVA KVA KVASICE INFASICE INFASICE INFASICE INFASICE INFORMUJEORMUJEORMUJEORMUJEORMUJE

Trubka: Pavel Šárník
Klavírní doprovod: prof. Eva Kočařová

Společenskou místností v Zá-
kladní škole Kvasice se 14. dub-
na 2004 nesly tóny vážné hudby.
Zazněla díla Paula Hindemitha, P.
I. Čajkovského, A. Roussela, B.
Martinů, Bedřich Smetany, H. Du-
tilleuxe a G. Pucciniho v podání
Pavla Šárníka - trubka, Vladimíry
Hrozové-flétna, Vojtěcha Poláška-

KKKKKonceronceronceronceroncert posluchačů Círt posluchačů Círt posluchačů Círt posluchačů Círt posluchačů Církkkkkeeeeevní kvní kvní kvní kvní konzonzonzonzonzererererervvvvvatatatatatořořořořoře Kre Kre Kre Kre Kroměřoměřoměřoměřoměřížížížížíž
viola a Evy Zatloukalové-zpět.

Koncert organizovala Obec
Kvasice a připravil ho pan Šebes-
tík, ale posluchačů z řad občanů
bylo poskromnu. Je to škoda, pro-
tože kulturní zážitek v podobě po-
slechu vážné hudby byl obyvate-
lům Kvasic doslova podán na „stří-
brném“ podnose.             Redakce

„Jen život, který žijeme pro ostatní, stojí za to.“
A. Einstein

Denně jsme skrze sdělovací prostředky zavalováni neustálými potře-
bami trpících bližních na celém světě. Pomoc bližnímu v nouzi je jed-
ním z projevů lidského postoje a porozumění k problémům druhých. Cha-
rita pomáhá všem, kdo pomoc potřebují, bez ohledu na barvu ple-
ti,národnost i náboženství.

Charita Kvasice byla ustavena dne 24. 5. 1991 a jejím zřizovatelem je
Arcidiecézní charita Olomouc. Jedná se o charitu s právní subjektivitou,
avšak na bázi dobrovolné činnosti.

Dobrovolníkem se může stát v podstatě kdokoli, kdo je ochoten na-
bídnout svůj volný čas, protože každý z  nás umí něco, co může poskyt-
nout a čím obdarovat druhého.

Je třeba jen chtít nabídnout a umět vidět nejen očima, ale i srdcem.
Odměnou je pak radost z vykonané práce a hřejivý pocit z dobrého skut-
ku.

V České republice je charita organizována pevnou strukturou šesti di-
ecézních a dvěma arcidiecézními charitami, kterou zastřešuje Sdružení
Česká katolická charita se sídlem v Praze.

PPPPPodpořtodpořtodpořtodpořtodpořte činnose činnose činnose činnose činnost charitt charitt charitt charitt charity!y!y!y!y!
Pražské centrum je napojeno také na mezinárodní evropskou sí� cha-

rit-Charitas Europa a celosvětovou sí� Charitas Internacinalis. Je nutno
podotknout, že ve všech důležitých obcích a městech jsou charity zříze-
ny a funkční.

Diecézní středisko v Olomouci je koordinačním centrem, který má za
úkol být odpovědným za jednotlivé charity v celé diecézi, kde patří i
Charita Kvasice, se svou působností nejen v Kvasicích, ale ve všech při-
členěných obcích farnosti (Bělov, Karolín, Nová Dědina, Střížovice, Su-
limov).

Činnost dobrovolné charity je zaměřena na péči o seniory - pečovatel-
ství, volnočasové aktivity, pomoc zdravotně postiženým, návštěvy ne-
mocných, poradny, šatníky, vyhledávání potřebných, aktivity pro děti a
mládež, poradenství, kulturní činnost, humanitární pomoc, sbírková čin-
nost, tříkrálová sbírka a j. Hodně záleží na osobách, jež toto společenství
vytvářejí. Velmi rádi bychom v kvasické charitě přivítali posilu, zvláště
z řad  mladých a schopných lidí, s tvůrčími nápady a s entuziasmem pro
dobrou věc.                                                       Květoslava Koutňáková
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První MC v ČR vzniklo v roce 1992
a nyní je u nás okolo 150 mateřských cen-
ter.

O co vlastně jde a co všechno se dá
v centru podnikat? Především jde o set-
kávání maminek a dětí /a to i těch
nejmenších/, přátelské popovídání lidí se
stejnými radostmi a starostmi a o smys-
luplné trávení volného času na mateřské
dovolené. Centrum může nabízet hlídání
dětí, pořádat různé akce, cvičení, zorga-
nizovat burzy dětského oblečení, hraček
nebo sportovního nářadí, dají se zajistit
různé kurzy nebo přednášky týkající se
rodičovství, zdravé výživy dětí, těhoten-
ství, kojení atd., to vše samozřejmě zále-
ží na finančních možnostech centra
/úhrada lektorů nebo přednášejících/, a
na nápadech samotných maminek, v je-
jichž rukou je celý projekt. Centrum může
také nabízet program i pro starší děti
nebo akce pro jiné občany. Některá cen-
tra si na činnost vydělávají prodejem
vlastních výrobků, např. mají keramic-

Mateřské centrum
První mateřské centrum jsem navštívila před čtyřmi roky ve Finsku, kde se mi
nápad setkávání maminek na mateřské dovolené moc líbil. Později jsem zjistila,
že už i v naší republice jsou desítky fungujících mateřských center a te	, když už
je situace aktuální /máme půlročního Davídka/, jsem se o MC začala zajímat víc.

kou dílnu, zajiš�ují jazykové kurzy atd.
V našem regionu je nejbližší MC

v Kroměříži a v Malenovicích. Každo-
pádně dojíždění člověka často odradí a
tak mě napadlo, že by nebylo marné mít
vlastní mateřské centrum ve Kvasicích.
Myslím, že jsme na to dost velká obec a
na procházkách s kočárkem potkávám
spoustu maminek, které jsou na mateř-
ské dovolené. Určitě bych nezvládla cen-
trum založit sama, a tak bych tímto člán-
kem chtěla vyzvat aktivní maminky, aby
se mi ozvaly. Pro založení občanského
sdružení /tak centra fungují/ je zapotře-
bí 3 osob. Dále jde o psaní projektů
v rámci získávání finančních prostředků
na provoz centra /s čímž by nám jistě po-
mohla obec/ a hlavně vymýšlení progra-
mů, kde se může uplatnit nadání nejedné
maminky. Pokud se najde nějaká mamin-
ka ochotná k této spolupráci, a� se mi ur-
čitě ozve.

Na setkání se těší Jitka Tobolová
Tel. 723 548 022

V sobotu navečer 29. května
2004 se sešla parta lidí z Bě-

lovské ulice a jejich přátel, aby
pokáceli májku, kterou před měsí-

Kácení máje

Obec Kvasice na základě ankety,
která byla uveřejněna v Kvasických
novinách 4/2003, zajistila vstupen-
ky na Muzikál Rebelové.

A tak se občané Kvasic, kteří pro-
jevili zájem vidět tento muzikál, vy-
dali v sobotu 15. května 2004 na ve-
černí představení do Prahy, do diva-
dla Broadway. Muzikál, který osloví
všechny generace, nastudoval Filip
Renč a Zdeněk Zelenka. Jeho děj se
odehrává v 60. letech. V hlavních ro-
lích můžete vidět např. Moniku Ab-

Rebelové v Praze

solonovou, Kateřinu Brožovou, Ale-
še Hámu, Jana Hrušínského, Petra Ště-
pánka, Zdeňka Duška, Pavla Vítka a
mnoho dalších. Mnozí z vás znají fil-
movou verzi tohoto muzikálu, to di-
vadelní se samozřejmě v lecčem liší.

Všichni účastníci byli obohaceni o
jeden hezký kulturní zážitek a zbyl i
čas na prohlídku města, výstav, mu-
zeí.                         účastníci zájezdu

cem postavili.
Májka byla krás-
ná a velice vyso-
ká a její vrcholek
zdobila vlajka se
znakem Kvasic.

Její kácení proběhlo bez větších
komplikací, jen z nevysvětlitel-
ných důvodů májka padla na

strom, na kterém způsobila malou
škodu. No, i mistr tesař se někdy
utne.

Na závěr akce ozářil oblohu
krásný ohňostroj,
který jako spon-
zorský dar účast-
níkům věnoval
pan Rajčan.

Je dobré, že se ještě najde pár
nadšenců, kteří udržují staré zvy-
ky, i když s úpravami, které přiná-
ší doba.                            Redakce

Tuto výstavu uspořádala Obec
Kvasice ve spolupráci s paní Dag-
mar Štěbrovou a paní Milenou Háj-
kovou. Organizátorky si na výsta-
vu přizvaly hodně zajímavých hos-
tů, kteří nám předvedli různé vý-
robky, které se pojí k jaru. Dále
nám ukázali různé techniky zdobe-
ní kraslic, takže bylo opravdu na
co se dívat a vybrat ty nejkrásnější
kraslice by určitě nebylo možné.
Všechny výrobky si hosté měli
možnost po zhlédnutí zakoupit.

Vstupné na tuto akci bylo spíše
symbolické 10 Kč a je jen škodou
pro ty, kteří nevyšetřili trošku své-
ho času v předvelikonočním sho-
nu a nepřišli se na výstavu podí-
vat.

Na tuto akci organizátorky po-
zvaly např. pana Zusku, který do-
držel svůj slib, jenž nám dal minu-
lý rok, že se k nám opět vrátí a
předvede nám svůj um v pletení

Hody, hody doprovody,
                    dejte vejce malovaný…
V neděli 4. dubna 2004 proběhla v sále Sokolovny v pořadí již dru-
há Velikonoční výstava.

kové kraslice, tato k nám zavítala
z Uherského Brodu. Z Kroměříže
přijely paní Prokešová, která před-
vedla vyšívání a frivoritkování a
paní Čepičková, která obohatila vý-
stavu paličkovanými výrobky a do
třetice paní Maníková, která vyrá-
běla krásné škrábané kraslice.

Chráněná dílna Naděje ze Zlína
vystavovala své výrobky z proutí a
vosku a předvedla také tkaní kober-
ců. Hostem byla také paní Holes-
zová, která vystavovala kraslice
všeho druhu. Mezi pozvanými byly
také zástupkyně z Kvasic paní He-
lena Vysloužilová a paní Anna To-
maníková (učitelky základní školy),
které předvedly zdobení perníko-
vých kraslic.

Mnoho návštěvníků výstavy ne-
odolalo a zakoupilo si alespoň ně-
jakou maličkost na památku. Bylo
z čeho vybírat.

Na závěr musím vyzvednout

Vystoupení žáků základní školy.

tatarů a výrobu
krásných kras-
lic lepených
slámou. Spolu
s ním k nám ze
Zlína přijela i
paní Čechová a
předvedla své
výrobky ze šus-
tí (kukuřičná
sláma). Dalším
hostem byla
paní Buráňová,
která předvedla
nádherné kraj-

snahu organizá-
torek tuto vý-
stavu ještě více
zpestřit a to vy-
stoupením dětí
z místní mateř-
ské a základní
školy. Své ta-
neční umění
předvedly děti
z mateřské ško-
ly, pásmo básni-
ček si pro nás
připravili mlad-
ší žáci základní

školy. A na zá-
věr vystoupily
mladší i starší
žačky pod vede-
ním paní Hájko-
vé se svým ae-
robním cviče-
ním. Všechna
vystoupení sklidi-
la nemalý potlesk
a nám nezbývá,
než všem, kteří
se na přípravě
této akce podí-
leli, poděkovat.

Redakce
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Účastnící výstupu na Brdo.

Tato akce byla pořádána v rámci
Sokolských vrcholů v České re-
publice. Naše TJ Sokol se rovněž
rozhodla k účasti.

Odjížděli jsme autobusem z
Kvasic v 10 hodin směrem na
Bunč, kde byl sraz a registrace
účastníků. Po malém občerstvení
na startu jsme se vydali pěšky
k vrcholu Chřibů, na Brdo. Ve 13
hodin zde bylo setkání účastníků,
ke kterým promluvil starosta TJ
Kostelany, bratr JUDr. Paleček, po
něm setkání pozdravil starosta
župy, bratr JUDr. Mohyla a zástup-
ce České obce sokolské.

Počasí nám přálo, a tak se nám
na vrcholu naskytl krásný pohled
na okolí. Zároveň jsme zakoupe-

SOKOLSKÉ VRCHOLY – VÝSTUP NA BRDO

Dne 15. května 2004 uspořádala Sokolská župa Hanácká Kroměříž
společně s Tělocvičnou jednotou Sokol Kostelany turistický výstup
na nejvyšší vrchol Chřibů- Brdo (586,7 m).

ním pohlednice přispěli na dostav-
bu rozestavěné kamenné rozhled-
ny. Tato rozhledna se buduje na
místě, kde stávala původní dřevě-
ná až do konce 70. let. Výstavba
by měla být ukončena ještě v tom-
to roce.

Spokojeni z pěkného výletu
jsme se vrátili zpět na Bunč, od-
kud jsme v 16 hodin odjeli do
Kvasic. Nutno dodat, že jsme byli
nejpočetnější výprava – 45 účast-
níků. Ke spokojenosti nám přispě-
la i skutečnost, že kromě členů So-
kola a jejich dětí se výletu zúčast-
nili i ostatní občané Kvasic. Všich-
ni, i ti dříve narození, které již bolí
kolena, vyšli až na vrchol. Dík a
uznání všem.         Jana Hapalová

Ihned po skončení hlavní lovecké se-
zóny roku 2003, ve které jsme ulovili
celkem 71 ks bažantů, 76 ks zajíců, 55
ks srnčí zvěře a 12 ks černé zvěře, jsme
pokračovali v intenzivním přikrmování
drobné i spárkaté zvěře po celou dobu
zimního období.

V měsíci únoru jsme uspořádali již
tradiční Myslivecký ples, který se těší
velké oblibě u našich spoluobčanů.
Účast byla hojná, taneční hudba výbor-
ná a tombola, jako vždy, bohatá.

V únoru a březnu proběhlo v naší ho-
nitbě sčítaní zvěře, a to jak drobné (za-
jíc, bažant), tak i spárkaté (srnčí zvěř).
Od tohoto počtu, kmenového stavu, se
potom odvíjí plán lovu v příštím lovec-
kém období.

Také v měsíci březnu pokračovala
vakcinace lišek. Pro členy našeho sdru-
žení to obnáší roznesení vakciny po jed-
notlivých vytypovaných úsecích honit-
by, aby se obsáhla co možná největší
plocha pokrytí tímto přípravkem.
V tomto měsíci také proběhla výroční
členská schůze našeho sdružení za účas-
ti starostů obecních úřadů v působnosti
mysliveckého sdružení Kvasice, zástup-

Z činnosti Mysliveckého sdružení Kvasice
Myslivecké sdružení Kvasice čítalo k 1. lednu 2004 čtyřicet členů, 2 čekatele
na členství a 2 adepty před zkouškou z myslivosti. Organizaci řídí devíti-
členný výbor a na kontrolu dohlíží tříčlenná kontrolní a revizní komise.

ců honebního společenstva a zástupců
sousedních mysliveckých sdružení.

Měsíc duben byl věnován asanaci a
údržbě loveckých zařízení, tj.vyčištění
a vyvápnění všech zásypů a krmelců a
opravě loveckých posedů a kazatelen.

Minulý měsíc (květen) jsme věnovali
úklidu v našem hlavním mysliveckém
zařízení, tzv. odchovně ve Vilaparku u
cukrovaru. Zde i nadále, ve spolupráci
s Obcí Kvasice (nebo� je to její maje-
tek), plánujeme do budoucna rozsáhlou
opravu a rekonstrukci tohoto zařízení.
V roce 2003 naše organizace tento areál
již kompletně oplotila. V květnu také již
započal odlov srnců, v současné době
I. věkové třídy.

To je ve stručnosti krátké seznámení
s naší dosavadní činností. O dalších
akcích a aktivitách Mysliveckého sdru-
žení Kvasice budeme Vás, čtenáře Kva-
sických novin, průběžně informovat.

Závěrem přijměte prosím všichni
pozvání na tradiční Mysliveckou noc,
která se letos koná 31. 7. 2004 na So-
kolské zahradě.

 ing. Pavel Brázdil
 místopředseda MS Kvasice

Tato valná hromada byla opět po čtyřech letech volební. Členové stávajícího
výboru ve složení ss. Boženy Konečné, Jany Hapalové, Marie Vaculíkové, Hany
Mandíkové, br. Josefa Ondry, ing. Ivo Vysloužila a Josefa Stašiaka byli opět zvo-
leni, ale podařilo se nám výbor omladit o členky ss. Miluši Hájkovou k funkci
náčelnice a Mgr. Janu Formánkovou ve funkci členky výboru. Zvolených mla-
dých členů do výboru by mělo být více, aby nastalo oživení sportovní činnosti
hlavně v mužských složkách. Naše TJ má celkem 120 členů, převážná část jsou
ženy a žačky. Proto by bylo zapotřebí zapojit do cvičební činnosti také muže.

Cvičení všestrannosti probíhá u složek rodičů a dětí, mladších žen, starších
žen a cvičení žaček má charakter aerobního cvičení. Oddíl aerobního cvičení
nám předvedl svou sestavu před zahájením Valné hromady. Všem přítomným se
toto vystoupení velmi líbilo a je nutné také zdůraznit, že choreografie skladby je
na úrovni. Děvčatům za hezké vystoupení ještě jednou děkuji.

Nedílnou součástí naší TJ je oddíl házené, který hraje soutěže v žákovských
kategoriích a to minižačky, mladší a starší žákyně. Se správou o činnosti a jejich
výsledcích přítomné seznámila ss. Anna Tomaníková. Tato činnost klade velké
nároky na čas nejen trenérů, ale také rodičů, a proto je nutné všem, kteří stále
pravidelně a zodpovědně k těmto povinnostem přistupují, poděkovat.

Oddíl šachu v naší TJ je počtem členů nejmenší. Ve výboru za oddíl šachu je
br. Josef Stašiak. Členové tohoto oddílu jsou jen muži, zúčastňují se okresní sou-
těže a také několika turnajů. Na této Valné hromadě přislíbili rozšíření členské
základny o mládež, která bude mít o tento sport zájem. Přejeme jim, aby se to
podařilo.

S hospodařením TJ přítomné seznámila hospodářka ss. Jana Hapalová a sta-
rostka TJ Božena Konečná. Převážnou část nákladů tvoří opravy a údržba majet-
ku. Majetek, který TJ vlastní, je ve výši 3 351 000 Kč. Majetek je nutné opravo-
vat, i když se nám to moc nedaří, protože finančních prostředků se nedostává
natolik, aby tento zchátralý majetek mohl být rekonstruován. Drobné opravy po-
kryjí jen nejnutnější potřeby. V loňském roce bylo na opravách zaplaceno
481 000 Kč. Tyto prostředky byly použity na napojení kanalizace Sokolovny na
hlavní kanalizaci, vydláždění dvoru Sokolovny a výměnu oken v přízemí budovy.
Práce bylo na finanční možnosti uděláno dost.

Na finančním zabezpečení sportovní činnosti se velkou měrou podílejí spon-
zoři. Finanční příspěvek od Obce Kvasice je na činnost házené stěžejní. Bez to-
hoto příspěvku by házená zdaleka nemohla v takovém rozsahu svou činnost pro-
vozovat. Obecnímu úřadu za finanční podporu děkuji. Také chci poděkovat všem
sponzorům, kteří se finančně podíleli na akci Vánoční běh Kvasicemi. Tato akce
byla velmi zdařilá a chtěli bychom ji i v letošním roce uspořádat. Věřím, že se
zúčastní více mládeže v dorosteneckých kategoriích i všech občanů.

Všechny body projednávané na Valné hromadě se nedají do tohoto příspěvku
sepsat, a proto máte-li zájem o dění v naší TJ a můžete přispět ke zlepšení čin-
nosti a života v naší obci, přij�te za námi.       Božena Konečná – starostka TJ

Z činnosti TJ SOKOLA Kvasice
Tělocvičná jednota Sokola Kvasice zhodnotila svou činnost za uply-
nulé období 2003 na Valné hromadě 26. 3. 2004.

dovoluje si Vás pozvat
na tradiční

 My My My My Myslivslivslivslivsliveckeckeckeckeckou nocou nocou nocou nocou noc
 Kvasice 31. 7. 2004 20.00 hod., Sokolská zahrada

 Hudba: Šaler
��bohatá tombola ��zvěřinové speciality

 ��kvalitní nápoje
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Dětský den, který pořádal Klub vojáků v záloze a Střelecký klub
Kvasice v sobotu 5. června 2004 na Střelnici, nezačal právě nejlépe.
Ráno se nebe zakabonilo a začalo z něj pršet. Už už to vypadalo, že
soutěže a program pro děti budou o týden odloženy, ale počasí se nako-
nec umoudřilo. A tak házení míčků nebo střelba kuší na namalovaného
lva, hody barevnými kroužky na zobák dřevěného čápa a střelba ze
vzduchovky na kolo štěstí, mohly začít.

Děti se také mohly přihlásit do soutěže o hodnotné ceny. Soutěžilo
se ve střelbě ze vzduchovky na figurky a na terč, a dále v přesnosti
hodu granátem na cíl.

Výsledky soutěže

Mladší dívky Starší dívky

1. Markéta Doleželová (84 bodů) 1. Klára Hopanová (71 bodů)
2. Petra Machalová (80 bodů) 2. Martina Crlová (68 bodů)
3. Sabina Doleželová (79 bodů) 3. Veronika Otýpková (66 bodů)

Mladší chlapci Starší chlapci

1. Lukáš Vitásek (83 bodů) 1. Jakub Majda (77 bodů)
2. Pavel Petřík (75 bodů) 2. Tomáš Kolomazník (75 bodů)
3. Jakub Hora (75 bodů) 3. Tomáš Nelešovský (69 bodů)

Návštěvníci oslav Mezinárodního dne dětí také zhlédli ukázku his-
torického šermu a zatančili si při diskotékové nebo country hudbě. Na
závěr úspěšně pořadatelsky zvládnutého Dětského dne byl již tradiční
ohňostroj.                                                                                Redakce

DĚTSKÝ  DEN 2004DĚTSKÝ  DEN 2004DĚTSKÝ  DEN 2004DĚTSKÝ  DEN 2004DĚTSKÝ  DEN 2004

Děti, to jsou naše slunce, měsíc a hvězdy

Mladší dívky.

Starší dívky.

Mladší hoši.

Myšlenka vyhlásit Mezinárodní den dětí byla poprvé vyslove-
na v roce 1949 na zasedání Mezinárodní demokratické federace
žen v Berlíně. Návrh podpořily také Mezinárodní odborové fede-
race pracujících ve školství a Světová federace demokratické mlá-
deže. O rok později, v roce 1950, už Den dětí oslavilo více než 50
zemí světa. V roce 1952 se ve Vídni konala Mezinárodní konfe-
rence na ochranu dětí, při níž bylo s konečnou platností dohod-
nuto datum pro vyhlašování Mezinárodního dne dětí - 1. června.

V roce 1953 už tento den oslavilo více než 60 zemí. Hlavním
cílem pořádání MDD se od jeho počátku stala mobilizace veřej-
ného mínění, aby děti byly chráněny před hrozbou války, aby bylo
všestranně pečováno o jejich zdraví, a aby byly vychovávány a
vzdělávány v zásadách důsledného demokratizmu.

Jak vznikl Mezinárodní den dětí?

Starší hoši.

Páteční odpoledne 4. června 2004 patřilo na Sokolské zahradě dě-
tem. Již tradičně TJ Sokol Kvasice pořádala soutěže pro naše nejmenší
i jejich rodiče a prarodiče, aby tak společně oslavili Mezinárodní den
dětí.

 Na začátek zacvičily dívky na hudbu aerobik a pak začalo soutěžní
klání v driblinku a v hodu na branku.

Výsledky
Kategorie mladších Kategorie starších
1. Gabriela Gunčíková 1. Anna Tomaníková
Zdeněk Gunčík Eva Pochylá

2. Andrea Mandíková 2. Soňa Machovská
Jindřich Jarka Ivana Machovská

3. Světlana Hrdá 3. Anna Marie Ševčíková
Vladimír Hrdý Monika Tomaníková

Odměněni byli nejmladší soutěžící:
Barborka Kochaníčková, Davídek Skácel

Odměnu si také zasloužily soutěžící babičky:
paní Věra Loučková a paní Františka Řezníčková

Tradiční disciplíny, tombola a závěrečné vyhodnocení s odměnami při-
spěly ke spokojenosti všech zúčastněných. Pořadatelé děkují všem spon-
zorům, kteří přispěli na ceny do tomboly a odměny soutěžícím.  Redakce
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Již druhým rokem pořádá naše
TJ Sokol Kvasice aerobik pro dív-
ky do 15 let.

V letošním školním roce probí-
há každou středu v tělocvičně zá-
kladní školy. Vzhledem k rozdílné-
mu věku děvčat je cvičení rozděle-
no na mladší a starší dívky.

Většina z 18 mladších děvčat za-
čínala letos od samého začátku,
tedy od základních aerobních kro-
ků. Všechna se ale zvládla naučit
sestavu na skladbu „Holky z naší
školky“, s kterou poprvé veřejně
vystoupila při Velikonoční výstavě
v sále Sokolovny. Dále se zúčast-
nila soutěže v Napajedlích a Vese-
lí nad Moravou, kde reprezentova-
la velmi pěkně naši TJ Sokol. Je-
jich účast na soutěžích byla pro ně
velkou zkušeností a odnesla si
spoustu nápadů a rad pro další cvi-
čení.

Osm starších děvčat chodí do
cvičení již druhým rokem, takže
prvopočátky mají za sebou. V le-
tošním roce nacvičovala sestavu na
píseň od skupiny Karma. Skladbu
si holky vybraly samy a také se
hodně podílely na celé sestavě. Ta
je dost náročná, protože trvá téměř
5 minut a celou dobu holky cvičí
s aerobními činkami. Poprvé také
vystoupily při Velikonoční výstavě,
dále v základní škole v kulturním

AEROBIK PRO MLADÉ
programu. I ony reprezentovaly
Kvasice v soutěžích. V Uherském
Hradišti 20. března obsadily krás-
né druhé místo, ale v Napajedlích
v semifinále jejich vystoupení na
umístění nestačilo. Přesto doufám,
že je chu� a elán neopustí a budou
cvičit i v dalších letech.

Chci poděkovat vedení Sokola za
zakoupení činek a finanční pomoc
při účasti na soutěžích. Děkuji ro-
dičům, kteří pomohli s dopravou
na vystoupení a také ředitelství zá-
kladní školy, které nám umožňuje
cvičit v tělocvičně.

V neposlední řadě musím podě-
kovat děvčatům za reprezentaci ne-
jen Sokola, ale také obce Kvasice
a popřát jim další úspěchy ve spor-
tu a ve škole.       Milena Hájková

Mladší žákyně.

Starší žákyně.

Horní řada zleva: Hložek I., Kopecký
B., Galatík L., Dohorák M.,
Škrabal M., Samohýl R., Večerka M.,
Dole zleva: Pecina P., Skopalík A.,
Psík R., Galatík V., Ševčík J.

Konečná tabulka ročníku
2003/2004
1. SK IMOS Kvasice
2. FC Malina
3. Jerevan Slavičín “B”
4. Bernard Napajedla
5. SC Sogos Otrokovice
6. H-Centrum Čamlíkov
7. SK Alcor Machová
8. 1. FC Zlín
9. Štípa
10. Bourbon United

Představuje se mužstvo sálové kopané SK IMOS Kvasice

Mužstvo SK IMOS Kvasice je za-
registrováno jako nezisková orga-
nizace s počtem 20 členů. Je slo-
ženo především z bývalých, ale i
současných fotbalistů. Schází se
pravidelně každý čtvrtek, přes léto
na Sokolské zahradě, v zimě pak
v tělocvičně základní školy.

Mužstvo SK IMOS Kvasice hraje
již pátým rokem zlínskou ligu sálo-
vé kopané. Soutěž se hraje v zimních
měsících (listopad – březen) ve spor-
tovní hale v Otrokovicích. V prvních
ročnících mužstvo především sbíra-
lo zkušenosti a postupně se propra-
covalo k předním místům tabulky. Po
již pravidelném umístění v první

polovině tabulky v předchozích le-
tech, dosáhlo v ročníku 2003/2004
na metu nejvyšší a vybojovalo první
místo s náskokem čtyř bodů. Tímto
umístěním si zajistilo pro příští rok
postup do vyšší soutěže.

Hráči se také podílí na zvelebo-
vání a údržbě Sokolské zahrady, kde
pořádá v letních měsících turnaje
v malé kopané. Všichni jsou zapá-
lení pro sport a i v zimních měsících
nelenoší a dělají něco pro sebe a své
zdraví. Účastí v oficiální soutěži pak
také úspěšně prezentují naši obec.

Mužstvo by rádo touto cestou
poděkovalo představitelům obce
za finanční dotaci na činnost,
která mu byla poskytnuta.

Radek Psík

Červen - od 21.15 h
Pá 4. Hledá se Nemo / jen sál 18 h!
Pá 4. Kdysi dávno v Mexiku / jen LK!
So 5. Bratři, jak se patří Září - od 20 h
Pá 11. Kill Bill 1 Pá   3. Shrek 2 / 2x:sál+LK
So 12. Kill Bill 2 So   4. Král Artuš
Pá 18. Scooby-Doo 2 / 2x:sál+LK Pá   10. Hříšný tanec 2/
So 19. Krajina střelců                promítáme 2x:sál+LK
Pá 25. Loonely Tunes: Zpět v akci So   11. Pánská jízda - ČR
So 26. Torque: Ohnivá kola Pá   12. Kráčející skála

So   18. 50x a stále poprvé

Červenec - od 21.30 h
Čt 1. Hellboy
Pá 2. Scary Movie 3 Program najdete též na
So 3. Cold Mountain www.tlumacov.cz
Ne 4. Škola ro©ku
Po 5. Výplata Změna programu vyhrazena!
Pá 9. Ohnivý oceán Nejnižší možné vstupné
So 10. Cokoli
Čt 15. Intermission Začátky představení i podle
Pá 16. Invaze barbarů světelných podmínek ! -
So 17. Van Helsing a neopomeňte, že promítáme
Čt 22. Den poté pod širým nebem a v případě
Pá 23. Post Coitum - ČR deště v KINOSÁLU !
So 24. Čínská odysea 2003
Pá 30. Harry Potter: Vězeň z Azkabanu

      promítáme 2x: sál 18+LK 21.30 h
So 31. Samuraj

Srpen - od 21 h
Čt 5. Mistři - ČR
Pá 6. Purpurové řeky 2
So 7. Pán velryb
Čt 12. Třináctka
Pá 13. Troja
So 14. Strašidelný dům
Čt 19. Zloděj životů
Pá 20. Umučení Krista / 2x
So 21. Spider-Man 2/2x:sál+LK
Čt 26.
Pá 27. Vykonavatel trestu
So 28. Starsky+Hutch

Letní kino Tlumaèov 2004

Vašek Vymětalík,
vedoucí kina OÚ Tlumačov,

            Petra Válková.
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V posledním článku jsme skon-
čili činnostmi bez požárního ne-
bezpečí a dnes budeme pokračovat
dále. Dalšími činnostmi jsou čin-
nosti se zvýšeným požárním ne-
bezpečím (ZPN) a vysokým požár-
ním nebezpečím (VPN) přesně
specifikované podle požárního ne-
bezpečí v zákoně o požární ochra-
ně. Ve vyhlášce o požární preven-
ci (246 / 2001 Sb.) je v § 27 stano-
vena požární dokumentace potřeb-
ná pro činnosti se zvýšeným a nebo
vysokým požárním nebezpečím.
Patří tam zejména dokumentace o
začlenění do určité skupiny činnos-
tí, požární řád, požární poplacho-
vé směrnice a další. Preventivní

Požární okénko

Znáte dobře historii naší obce? Vybrali
jsme pro vás tři staré fotografie Kvasic.

Vaším úkolem bude:
� U fotografie č. 1 poznat, v jaké ulici stál

tento domek a k jakému účelu sloužil?

� Jak se jmenuje fabrika, zachycená na
snímku č. 2, kdy byla založena a kdo byl
jejím zakladatelem?

� Na obrázku č. 3 vidíte jednu známou uli-
ci. Poznáte kterou?

Odpovědi na otázky napište společně se
jménem, adresou a věkem na lístek a vho�te
ho do schránky Kvasických novin. Uzávěr-
ka soutěže je 31. 7. 2004.

Ze správných odpovědí vylosujeme za pří-
tomnosti zastupitele obce výherce, jehož
jméno zveřejníme v č. 3/2004 Kvasických
novin.

prohlídky pro ZPN se musí prová-
dět dvakrát do roka, pro VPN jed-
nou za tři měsíce. Lhůty zde uve-
dené mohou být zkráceny schvá-
leným posouzením požárního ne-
bezpečí nebo dokumentací požár-
ní ochrany zpracovanou na zákla-
dě stanovení podmínek požární
bezpečnosti. Pro tyto skupiny také
platí i to, co je pro skupinu bez po-
žárního nebezpečí.

Obec Kvasice vydala obecně
závažnou vyhlášku o zabezpečení
požární ochrany ve Kvasicích. Tato
vyhláška má dvě části. V části prv-
ní je vypracovaný „Požární řád
obce„ pro Kvasice a v části druhé
jsou stanoveny podmínky požární

ochrany při akcích, kterých se zú-
častní větší počet osob. Větším po-
čtem osob se rozumí dle platných
předpisů, nad 200 osob.

V tomto čísle se trochu zaměří-
me na dobu zvýšeného nebezpečí
požáru, tou je i období sucha. Ob-
dobí sucha je vymezeno v obecně
závazné vyhlášce č. 2 / 2003 a nebo
v případě jiných klimatických pod-
mínek (zvýšené teploty apod.) vy-
hlašuje a odvolává období sucha
hejtman Zlínského kraje. Dále v
obecní vyhlášce jsou také defino-
vaná místa se zvýšeným nebezpe-
čím požáru, a to jsou např. lesní a
suché travní porosty aj. V tomto
období jsou všichni povinni dodr-

žovat podmínky k zamezení vzni-
ku požáru, a to např. zákaz rozdě-
lávání a udržování otevřených
ohňů, zákaz spalování hořlavých
látek na volném prostranství (spa-
lování a vypalování suché trávy aj.)
Veškeré povinnosti a zákazy se tý-
kají i podnikajících fyzických osob
a právnických osob.

Na závěr tohoto článku bych
chtěl pozvat všechny čtenáře Kva-
sických novin na závody o pohár
starosty Kvasic. Závody probíhají
v měsíci srpnu a závodí se v po-
žárním útoku. Věřím, že všichni
soutěžící budou rádi za podporu di-
váků, kteří je jistě povzbudí k nej-
lepším výkonům.Radek Smolinka
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Foto č. 3.Foto č. 2.

Foto č. 1.

Cenu do této soutěže věnuje Řeznictví a Uzenářství Brázdil ve Kvasicích.


